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PLE CORPORATIU ACTA NÚM. 10

Vila d’Argentona, comarca del Maresme, 3 d'octubre de 2022, es reuneixen al Saló de 
Sessions de l’edifici noble de les Cases Consistorials per tal de celebrar sessió ordinària, 
en primera convocatòria, del Ple Corporatiu els següents membres del mateix, assistits 
per la secretària de l’Ajuntament que certifica:

Alcaldessa-Presidenta.- Georgina Sabadell Simó 

Regidors assistents.- Joan Maria Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernandez, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gállego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martin Garachana, Susana Andrea López Rico, Josep Arenas Ponsa, 
Bernat Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas (s’incorpora a la sessió en el punt 2.1 
de l’ordre del dia) i Juan Francisco Fragoso Escribano

Secretària.- Míriam Tenas i Camps

Quan són les 18:32 hores i existint el quòrum de constitució que estableix l’article 90.1) 
del Reglament d’Organització, funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, d’ordre 
de la Presidència comença la sessió sota el següent ordre del dia:

Sra. alcaldessa.- Malauradament, i com anem fent en molts Plens, una vegada més hem 
de fer un minut de silenci per donar compliment a allò que vam aprovar en el Ple del 2 de 
novembre de 2020 amb una moció en la que condemnàvem i mostràvem el nostre dol 
pels assassinats per violència masclista a Catalunya. Vistes les notícies que el dimecres 21 
de setembre de 2022 una dona de 21 anys, veïna de Campdevànol, al Ripollès, ha estat 
assassinada per la seva parella de 27 anys i amb antecedents policials per violència de 
gènere i que aquesta mateixa setmana, el divendres 23 de setembre, una dona d’uns 
seixanta anys, veïna d’Empuriabrava, l’Alt Empordà, també ha estat assassinada, el 
presumpte autor del feminicidi va fugir i ha estat detingut. Amb aquests són ja 11 els 
feminicidis comesos a Catalunya durant el 2022. L’eradicació de les violències masclistes 
requereix de la coresponsabilitat de tota la ciutadania. És per això que, per donar 
compliment al compromís adoptat per la corporació, realitzarem un minut de silenci com 
a mostra de dol i per expressar de forma pública i en memòria d’aquestes dones, el 
nostre rebuig i condemna a totes les expressions i formes de violències masclistes. 

Declaració institucional de suport a les dones iranianes

““EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El 16 de setembre de 2022, Mahsa Amini, una jove kurda de vint-i-dos anys va morir a un 
hospital de Teheran a conseqüència d’una brutal agressió de l’anomenada policia de la 
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moral de la República Islàmica de l’Iran. El motiu de la seva detenció va ser, 
suposadament, portar el hijab de forma incorrecta. 

Després que es conegués la terrible notícia, milers de manifestants van sortir arreu del 
país per protestar per les actuacions de la policia de la moral, reivindicar els drets 
fonamentals de les dones i exigir canvis en la legislació vigent, entre ells, deixar de portar 
el hijab, obligatori des de la revolució islàmica de 1979. 
Pocs dies després de començar les protestes, una altra jove de vint-i-dos anys, Hadis 
Najafi, també va morir a mans de la policia de la moral. En el seu cas, va assistir a les 
manifestacions sense vel. Li van disparar més de vint bales.
Tot i que l’actual Govern s’escuda en què les lleis no són tan estrictes com ho eren les 
primeres elaborades després de la revolució islàmica -quan es va prohibir a les dones 
viatjar soles o divorciar-se-, a la pràctica les dones viuen sotmeses a una societat i un 
govern totalment patriarcal que limita que treballin en determinats llocs, que triïn 
lliurement amb qui es volen casar, o tinguin lliure moviment. La màxima expressió de la 
submissió a què estan sotmeses les dones, i que els recorda cada dia el seu lloc al món, 
és l’obligatorietat de portar el hijab en públic a partir dels nou anys. Per no portar-lo o 
portar-lo sense que cobreixi totalment el cabell, la policia de la moral pot detenir-les. 
També pot fer-ho si considera que es veuen massa els braços, les cames o fan un ús 
“inadequat” dels cosmètics. Accions com negar-se a portar-lo poden significar 
l’empresonament i, en el pitjor dels casos, com el de la Mahsa Amini, la mort. 

El dret a manifestació tampoc s’està respectant a l’Iran. Un nombre creixent d’informes 
indica que, tot i les reiterades crides a la contenció per part de la comunitat internacional, 
la resposta de les forces de seguretat iranianes a les protestes per la mort de l’Amini 
estan essent desproporcionades. Iran reconeix oficialment la mort de quaranta-una 
persones durant les manifestacions (la majoria d’elles diuen que són per causes alienes a 
l’acció de les forces de seguretat), mentre l’agència iraniana Fars parla de seixanta i 
algunes ONG internacionals, com Iran Human Rights, en comptabilitza més de setanta.

El dret a la informació i la llibertat d’expressió tampoc estan sent respectats. Arran les 
manifestacions, les autoritats del país han restringit dràsticament l’accés a internet i a les 
plataformes de missatgeria instantània. Aquesta vulneració també ha portat a la detenció 
de periodistes, com la periodista Nilufar Hamedi, la primera a donar la notícia sobre la 
mort d’Amini i que actualment es troba retinguda a una presó, juntament amb una altra 
periodista i un fotògraf. 

La Unió Europea i els seus estats membres, entre ells el Govern Espanyol, han emès 
comunicats on “insten les autoritats d’Iran a què portin a terme una investigació 
independent i depurin responsabilitats de manera transparent, objectiva i completa”, a 
més, “reiteren la crida a què les autoritats acabin amb les restriccions a les 
comunicacions, les detencions arbitràries i qualsevol altra restricció o atac contra els 
ciutadans, els periodistes i tots aquells que exerceixen les seves llibertats cíviques”.
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DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

Per tot això, els Grups municipals de l'Ajuntament d’ARGENTONA declaren en el Ple 
Municipal, el següents PUNTS:

1. Condemna la vulneració dels humans i particularment els drets de les dones i les 
nenes per part del règim iranià.
2. Condemna l’assassinat de la Mahsa Amini i la Hadis Najafi a mans de la policia de la 
moral de l’Iran, així com totes les altres víctimes i altres formes de sotmetiment i tortura.
3. Condemna l’empresonament de la periodista Nilufar Hamedi, així com de la resta de 
periodistes empresonats per informar sobre la mort d’Amini i n’exigeix l’alliberament, així 
com el respecte a la llibertat de premsa i informació;
4. Condemna la repressió del règim iranià, especialment repressiu vers les dones, les 
persones homosexuals i les minories ètniques i religioses.
5. Condemna qualsevol legislació que estableixi l’obligatorietat del vel o qualsevol altra 
vestimenta, ja que atempta contra la llibertat de les dones.
6. Exigeix una investigació exhaustiva i independent dels fets que han provocat la mort 
de Masha Amini; i que es depurin les responsabilitats polítiques, civils i penals que se’n 
derivin. 
7. Demana a la comunitat internacional que atengui les demandes de les dones 
iranianes a l’exili, que demanen suport en la seva lluita contra la repressió i la falta de 
llibertats a Iran.
8. Reclama a les autoritats iranianes que assegurin la seguretat física de les dones i 
homes que s’estan manifestant arreu del país, i que escoltin les seves demandes 
legítimes. 

Argentona, 3 d’octubre de 2022””

Declaració institucional per commemorar el Dia Internacional de les Persones 
Grans

““El dia 1 d’octubre, al commemorar el Dia Internacional de les Persones Grans, ens 
volem solidaritzar amb el missatge de l'ONU que encoratja els estats a crear consciència i 
desafiar els estereotips negatius i els conceptes erronis associats a les persones grans i 
l'envelliment, així com permetre que la nostra gent gran desenvolupi el seu potencial. 
Aprofitem aquesta diada per recordar que la COVID19 ha exacerbat les desigualtats que 
existien de base i ha intensificat els impactes socioeconòmics, ambientals, climàtics i de 
salut a la vida de les persones grans, especialment en les dones que son les que 
constitueixen la majoria de la gent gran.

El lema escollit per les Nacions Unides per a la diada d’aquest any és “La resiliència i les 
contribucions de les dones grans“, com a segell distintiu i recordatori de l'important 
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paper que tenen les dones grans per superar els desafiaments globals i contribuir amb 
solucions que uneixen resiliència i fortalesa.

Per altra banda, els objectius prioritaris dels que ens volem fer ressò en el Dia 
Internacional de les Persones d'Edat per aquest 2022, són:

• Destacar la resiliència de les dones grans davant de les desigualtats ambientals, 
socials, econòmiques i de per vida.

• Sensibilitzar sobre la importància de millorar la recopilació de dades a nivell mundial, 
desglossades per edat i gènere.

• Fer una crida als estats membres, les entitats i la societat civil perquè incloguin les 
dones grans al centre de totes les polítiques, assegurant la igualtat de gènere.

• Estudiar la funció de les polítiques i els marcs jurídics per garantir la privadesa i la 
seguretat de les persones d'edat al món digital.

• Posar en relleu la necessitat d’un instrument jurídicament vinculant sobre els drets de 
les persones d’edat i d’un enfocament intersectorial de drets humans centrat en la 
persona per una societat per a totes les edats.

Argentona , 3 d’octubre de 2022””

1. Acta anterior (núm. 9 de data 12 de setembre 2022)

L’acta anterior núm. 9 de data 12 de setembre de 2022 s’aprova per unanimitat de tots 
els presents (Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes 
Codina, Joaquim Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana 
Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, 
Montserrat Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas 
Ponsa, Bernat Calvo Català i Juan Fco. Fragoso Escribano)

2. Part de control i fiscalització dels òrgans de govern 

2.1. Donar compte de l’informe de la defensora del vilatà/na

Sra. Mercè Balasch.- Bona tarda a tots els membres d’aquest Ple. Estic aquí per darrera 
vegada per informar sobre aquesta institució, de la defensoria del vilatà i vilatana 
d’Argentona, que com el reglament recomana i mana, són mandats de cinc anys i des del 
meu primer nomenament, han passat amb escreix aquests dos mandats, perquè es va 
prorrogar el primer. Només és possible una pròrroga i després ha d’haver-hi una 
renovació. Tal com ha de ser, perquè sempre els canvis, tal com després desenvoluparé, 
no gaire per no cansar, sempre són bons, crec jo, s’han d’aprofitar. La transformació 
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positiva que representa un canvi. Us llegeixo la presentació, després us explicaré una 
mica el contingut i passaré a pràcticament les conclusions. Presentació davant del Ple 
municipal de memòria de l’activitat de la defensora del vilatà i vilatana d’Argentona en el 
període que va des de gener de 2019 a juny de 2022. Excepcionalment, comprensiva 
d’aquest extens període, per circumstàncies diverses, que inclouen la situació 
sociosanitària que tots coneixem durant els darrers dos anys. Aquesta memòria compren 
tant les actuacions desenvolupades com a defensora, interactuant amb l'Ajuntament 
segons les peticions, consultes, o queixes dels vilatans, i si és el cas, d’ofici, com l’activitat 
desenvolupada com a membre del fòrum de síndics i sindiques i defensors i defensores 
de Catalunya, actuant en les tasques assignades com a representant d’una defensoria o 
com a membre integrant d'aquest fòrum. Les tasques de la defensora també inclouen les 
inherents a ser membre preceptiu de la comissió del codi ètic des de la seva constitució. 
El fòrum dels síndics, sindiques, defensors i defensores locals de Catalunya és una 
associació sense ànim de lucre formada per síndics, sindiques, defensors i defensores 
dels Ajuntaments catalans. Al Maresme hi ha cinc institucions de sindicatures i 
defensories adscrites al fòrum, que són la d’Alella, les anomeno tal com el tenen al seu 
municipi, síndic de greuges d’Alella, Defensor del ciutadà d’Arenys de Mar, Defensora del 
vilatà/na d’Argentona, Defensor del ciutadà de Mataró, Defensora de la ciutadania de 
Vilassar de Dalt. En aquest punt, vull fer un sentit recordatori pel company Jordi 
Puigrejols Coll, defensor del ciutadà de Mataró des del 2004, traspassat aquest darrer 
juny, en pau descansi. Gran company, síndic, advocat i gran persona. L’activitat de la 
defensoria. La institució del defensor del vilatà d’Argentona es va crear el 2002. El meu 
primer nomenament com a defensora va ser el 4/06/2012 amb un mandat de 5 anys, 
segons preveu el reglament de la defensoria. A continuació es va aprovar el darrer 
nomenament, també per 5 anys, també per acord de Plenari, el 12/06/2017. Per 
circumstàncies diverses, a partir de juny he estat en funcions, precisament per poder fer 
una convocatòria correcta i poder trobar un nou defensor/a que agafés el capdavant de 
la defensoria, perquè segons el reglament, només es pot exercir en dos mandats i arribo 
avui a aquest Ple per informar per darrera vegada i el tancament de la meva col·laboració 
com a defensora a la nostra vila havent finalitzat el mandat des del juny d’enguany, i 
exercint en funcions aquests darrers mesos fins al nomenament del relleu davant de la 
defensoria. Bueno, aquí dic a l’informe que espero que tothom l’hagi pogut obtenir, que 
s’ha anat ajornant pels motius que hem dit, la pandèmia, tocava presentació el 2020, va 
passar el que va passar, i després hi havia altres temes que requerien altra atenció, hi 
havia la no presencialitat, ens vam anar acostumant a la virtualitat i així va anar passant. 
Arribem a avui i ja he fet aquesta memòria d’aquests dos o tres anys, d’una manera 
global. Per què, també? Perquè l’activitat ha minvat moltíssim. Aquí, com sempre, he 
intentat fer aquesta memòria, per homogeneïtzar per fer-ho homogènia amb tots els 
altres anys que he anat fent les memòries, que eren sempre anuals, excepte les últimes, i 
amb els mateixos apartats, però en realitat, sí que hi ha hagut una evolució. Per exemple, 
amb la presencialitat, a l’hora de venir els vilatans a l’hora de demanar alguna actuació de 
la defensoria, en principi d’aquests 10 anys eren presencials, després telefònicament, 
després via correu, després va venir l’OAC tan esperada i ha pogut fer també de lligam 
entre els vilatans i la defensoria, potser presencialment, potser per telèfon i per correu 
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electrònic moltíssimes. En aquest sentit, hi ha hagut una evolució. A nivell de gènere, si 
vénen més senyors, senyores, homes, dones, està molt igualat. I per àrees, aquí he fet un 
quadre una mica general i tindríem l’administració general 3, el territorial 4, barrejat amb 
disciplina urbanístic i medi ambient, territori i mobilitat 3, habitatge 4, servei a les 
persones. I passaríem, tot això està desglossat després per anys, però en realitat, el 
número total d’aquest període són 17 expedients i aquí es barregen consultes, consultes 
a vegades només informatives, a vegades que sí que tenen directament amb alguna 
actuació de l'Ajuntament, però no sempre. Es constata que la figura de la defensora o 
defensor, encara hi ha molt poca informació, perquè sí que se’ns adrecen vilatans 
preguntant per una renda de lloguer, que si haig de pagar aquesta renda, que si per un 
tema de consumidors, que si el subministrament m’ho han abonat correctament. O sigui, 
es pensen que la defensoria és una defensa del vilatà. No un pont entre l'Ajuntament i la 
resposta que pugui donar al vilatà. Queda camí per fer, n’hem fet molt, vull pensar que sí, 
que n’hem fet, i aquell canvi que dèiem d’etapa potser ajudarà a que es pugui explicar 
millor aquesta figura, que jo la trobo molt interessant i potser els vilatans no la coneixen 
prou bé o no ens hem pogut explicar prou bé perquè en facin més ús. Les altres activitats 
de la defensoria són variades. Hi ha les activitats pròpies de l’oficina que n’hem parlat, 
però també hi ha unes activitats que com a membre del fòrum de síndics, els defensors 
hem de respondre amb la nostra relació, com són l’assistència a les assemblees, la 
formació que ofereix el fòrum per les sindicatures, tota una sèrie d’activitats que he anat 
reflectint en aquests quadres que trobareu a la memòria. Hi ha també jornades de 
formació, a vegades encàrrecs, que des del fòrum o des d’alguna institució, a vegades des 
de la universitat, que com a defensoria requerien que donis una mica d’informació als 
estudiants i aüixo són activitats diverses que es van desenvolupant sense ser 
estrictament de l’oficina. També hi ha alguna publicació que s’ha anat fent, que a vegades 
des del fòrum també s’encarrega algun article. Jo vaig fer un article del dia internacional 
de la pau, el 2019 crec que era. I també altres publicacions, que aquestes sí que crec que 
són molt interactuant amb la tasca d’una defensoria, que era amb coautoria amb altres 
companys, una publicació sobre la mediació administrativa. Que jo, en paral·lel, en 
professió paral·lela sóc mediadora, també, i la mediació administrativa crec que té un 
futur bastant immediat a entrar fins i tot en normativa. Ara hi ha un pla pilot de 
contenciós administratiu que està funcionant força bé, molt interessant, jo en formo part 
i puc donar fe de que es resolen temes molt complexos, molt, i en canvi s’arriba a 
solucions per acord, acord homologable, acord transaccional, i desencallen recursos del 
contenciós administratiu que fa anys que duren. Temes molt complexos, amb llicència 
d’obres pel mig, amb coses a nivell econòmic molt importants, però també a nivell 
conflicte, molt complexa, i es desencalla, inexplicablement per alguns. Per tant, jo crec 
que si en el contenciós administratiu, que és ja l’últim graó, on el conflicte està més 
enravenat, jo crec que a la via administrativa, que seria el pas previ, té un futur. I aquí 
entra on després suposo que m’hauré sabut explicar, que crec que és molt interessant 
que hi hagi formació, a nivell Ajuntament, a nivell consistori, de tots, començant, ara faig 
de mal dir-ho, perquè jo no seré defensora, però començant per la defensoria, però 
continuant pels tècnics, continuant pels càrrecs, continuant pels polítics, tot el personal, 
perquè sinó, la rigidesa del concepte del principi de la realitat fa que quedi tot molt 
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tancat i si es pot desencallar allà dalt, al contenciós administratiu, segurament també es 
podria desencallar en via administrativa. Sí que falta normativa, però bueno, està en 
camí, per tant, trobo que és un camí interessant per intentar trobar aquest canvi. En aquí 
teniu aquests pocs expedients que s’han obert durant aquest període, una mica amb una 
fitxa, seguint el tarannà dels altres informes, una fitxa molt simple, molt escueta, 
precisament perquè aquest informe ho requereix. No es tracta aquí de donar grans fitxes 
sinó de fer una referència al meu bon entendre, una referència al que s’ha estat fent. 
També hi ha el quadre resum de les actuacions i si em permeteu, llegeixo les conclusions. 
No són gaire llargues. És una mica el que ja he explicat, però així queda més ben dit, per 
si no he pogut explicar-me bé. Aquesta és una memòria dels darrers tres anys i mig i 
semblaria que ha de ser molt voluminosa, de casos i expedient, donat el període que 
abasta, però en canvi, es detecta una reducció prou considerable dels expedients  
relacionats envers altres períodes. Segurament podem trobar explicació amb la situació 
sociosanitària que hem patit aquests darrers anys, però no és l’única causa, ja que també 
es podria haver donat una més gran afluència de consultes i queixes o situacions que 
requerissin l’actuació de la defensoria. No ha estat així i no es detecta aquesta disminució 
només a la nostra vila, sinó que de manera generalitzada, en les cinc sindicatures del 
Maresme, s’ha pogut constatar el mateix detriment en els expedients coberts. Aquest 
descens gradual en els darrers anys en les actuacions de les defensories locals, 
concretament a la nostra vila, es va interpretar en una primera valoració en un sentit 
positiu, perquè l’administració de l’Ajuntament havia desenvolupat prou eines, 
organismes, consells de la vila, OAC, processos participatius, per poder atendre els 
administrats sense ajuda com el síndic o defensor. Tanmateix, l’explicació no es pot 
trobar només en aquest sentit positiu, perquè les problemàtiques segueixen sent les 
mateixes, demora en l’atenció i/o la resolució efectiva dels problemes o conflictes que 
detecta el ciutadà, que segueix sent molt o massa lenta i encapsulament tècnic o jurídic 
administratiu a que es veu sotmesa la normativa i que no permet avançar en la resolució 
que el ciutadà vol o espera d’una bona governança i sense dilacions, en la resposta del 
seu cas concret. Aquí una mica estava la clau, en la normativa, tal com ha de ser, en casos 
generals, el vilatà es resolgui el seu cas, i aquí és on una mediació pot obrir una mica de 
finestres per trobar solucions. La problemàtica que s’ha anat detectant aquests darrers 
anys i des de que he estat designada defensora segueix sent la mateixa, una excessiva 
demora en la resposta per part de l'Ajuntament, una comunicació molt o massa tècnica 
que no facilita la comprensió del vilatà de la resposta administrativa i una rigidesa en les 
resolucions emeses que sempre es basen en la normativa estricta, sotmès al principi de 
la realitat com a criteri únic per afrontar el conflicte o queixa. Massa sovint aquesta 
rigidesa també forma part de la interpretació del cas concret o dels reglaments per part 
dels tècnics i dels càrrecs polítics i provoca que el vilatà no se senti comprès o atès. És la 
figura o institució de la defensoria on es pot construir aquest pont necessari que pot 
aconseguir la comunicació i atenció tan desitjada per totes les parts per aconseguir la 
bona administració. Una altra causa en la disminució d’entrades a la defensoria pot ser 
que a la nostra vila, els darrers anys, els canvis, substitucions o trasllats, s’han anat 
constant tant en el personal tècnic i càrrecs polítics, la qual cosa ha fet que la fluïdesa en 
les relacions i les comunicacions s’hagi vist afectada o minvada a l’hora de poder abordar 
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alguna controvèrsia o problemàtica. Per tant, arriba un canvi i crec que serà una opció de 
millora, un canvi com a motor de transformació, canvi de persona al davant de la 
defensoria i canvi en els plantejaments de cara a la institució, desitjant que es pugui 
aprofitar l’experiència d’aquests darrers anys, per poder donar un major valor a la figura i 
les possibilitats que ofereix per propiciar la bona comunicació entre vilatans i 
administració, que hi hagi un millor coneixement i reconeixement de la defensoria per 
part de les dues parts, l’administració i els administrats. També un canvi des de la visió de 
l’administració a l’hora de promoure la formació de tots plegats, tècnics i càrrecs electes 
en les noves eines, que crec que poden aportar noves estratègies i solucions, com la 
mediació administrativa i civil, per poder eixamplar l’escenari, intentant obtenir la tan 
preuada bona administració. S’estan produint canvis en els paradigmes administratius, 
fins ara tan rígids, i des de les institucions s’està intentant introduir la possibilitat de fer 
servir les alternatives, la resolució de conflictes, els mètodes alternatius per resolució de 
conflictes, la mediació, la felicitació col·laborativa, en un intent per aconseguir un canvi de 
normes i legislació que s'ha s’està produint fins i tot en els jutjats contenciosos 
administratius on, des de fa anys, existeix el propi lloc de mediació i esperem que també 
es pugui consolidar en la fase prèvia, en la mediació administrativa, i que la nostra vila 
sigui seguidora d’aquestes possibilitats. Toca canvi en la persona al davant de la 
defensoria i aquest canvi portarà de ben segur transformació, dinamisme, i noves 
estratègies de millora, per tant, traspasso els meus millors desitjos pel relleu imminent al 
capdavant de la defensoria. Només em queda agrair l’oportunitat que he tingut d’oferir 
un servei als vilatans com a defensora i la confiança que se m’ha donat durant aquests 
anys i agrair també l’acompanyament que d’una manera o altra se m’ha proporcionat des 
de totes les àrees que hi ha des de l'Ajuntament i des de la vila. Gràcies. Bona tarda. 

Sra. alcaldessa.- Serveixi aquest aplaudiment, a banda de per l’informe excel·lent que 
has emès, també com agraïment d’aquests 10 anys, són molts, d’esforç i d’estar al 
capdavant d’aquesta defensoria, tan ben portada com l’has portat. De veritat, molt 
agraïts i estem aquí per qualsevol cosa. Passo la paraula als altres regidors.

Sra. Montserrat Capdevila.- Gràcies. Abans d’agrair-li la tasca a la Mercè, volia fer un 
prec al govern, de que ja que hi haurà tants canvis, com ja la Mercè ens ha avançat, crec 
que caldria, el reglament que tenim, posar-nos a revisar-lo, i faig el prec al govern, perquè 
ens convidi a fer-ho a tots. 

Sra. alcaldessa.- En quin sentit? No sé si l’he entès.

Sra. Montserrat Capdevila.- El reglament que tenim, que és el que hem fet servir 
aquests anys, en la durada, el càrrec de defensora, que hi ha tot de requisits posats, crec 
que ens toca, els temps han canviat, des que es va crear, i crec que ens toca poder-ho 
revisar.

Sra. alcaldessa.- D’acord, ho tindré en compte.
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Sra. Montserrat Capdevila.- Ara sí, voldria dedicar-li unes paraules a la Mercè, agraint la 
tasca desinteressada i voluntària que s’ha fet al llarg d’aquests 10 anys a la nostra vila. 
Una persona que, amb cura i discreció, ha pogut fer d'intermediària en diferents 
resolucions i assessorament a la gent de la nostra població per evitar a vegades que el 
problema es fes o fos més gran. Moltes vegades, assessorament, d’altres busquen 
conciliació, també com has explicat, i la millora a diferents temes, fossin socials o de caire 
administratiu, que són els que més ens encallen. La defensa més important a destacar és 
el reconeixement dels drets del ciutadà i el bon tracte a les persones, que és una de les 
coses que s’ha fet. I aquesta feinada es va engegar ara fa 20 anys, amb aquesta figura, i 
que ara està consolidada i que forma una part important de la nostra defensa com a 
vilatans vers l’administració. I que tal com has esmentat, cal fer-la conèixer, perquè molta 
gent no la identifica. Primer per la difusió d’aquesta figura i el que representa. I segon per 
la importància d’evitar petits conflictes, que creixin i que puguem resoldre amb la figura 
que tenim. Aquesta consolidació ha estat possible per la constància de la Mercè en el 
càrrec, i que aquí ens ho ha vingut a explicar en cada memòria i els que havien precedit 
també, i en breu donarem relleu a una altra persona, a la qual també li desitgem els 
millors encerts i, com la Mercè, que pugui tenir la persistència en aquest càrrec, que a 
vegades segurament no és una feina fàcil ni agradable, però que cal una mica tenir 
aquestes eines vers el ciutadà. No fa falta dir que estem a la disposició de qui ostenti el 
càrrec a partir d’ara per qualsevol ajut que vulgui i que nosaltres puguem col·laborar. 
Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Gràcies, Sra. alcaldessa. En nom del PSC et volem agrair la feina que 
has fet durant aquests anys, de manera, com ha dit la companya Capdevila, de manera 
totalment voluntària però amb molta professionalitat, però amb molta expertesa, s’ha de 
dir, amb pocs recursos, també s’ha de dir, però amb aquesta voluntat de tirar endavant 
una feina que se’t nota, em permets que et tutegi, que se’t nota que t’agrada i que ho fas 
amb moltes ganes. I de la intervenció que has fet avui, es desprèn que t’agradaria anar 
molt més enllà i que l’administració vagi molt més enllà. Tant de bo sigui així, que 
aquesta feina de mediació de la qual una mica sé, pues tiri endavant i serveixi d’utilitat a 
tota la ciutadania, perquè en definitiva, els que tenim voluntat de servei públic, el que 
volem és ser útils als nostres veïns i crec que el teu cas ha quedat més que demostrat.

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Moltes gràcies. Gràcies Mercè per tota aquesta tasca de tots aquests 
anys. Et volíem donar des del JxCAT les gràcies més sinceres i més profundes per aquesta 
tasca. Estem molt contents i crec que coincidim amb altres grups que han parlat, que has 
fet aquesta tasca amb eficiència i discreció. Això és una virtut molt bona i ho volíem posar 
en relleu, perquè crec que sempre has fet la teva tasca des de la humilitat, de fer-ho amb 
aquest ànim de col·laborar amb l’interès públic i lluitar pels drets fonamentals i llibertats 
públiques dels argentonins, tal com diu l’article 59 del text refós de la llei municipal i de 
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règim local de Catalunya, que és el que regula, juntament amb el nostre reglament, la 
figura del defensor del vilatà. Et volíem donar les gràcies, perquè realment has exercit 
aquesta tasca amb excel·lència, amb discreció i eficàcia, i aquesta és una cosa que hem 
de posar en relleu. Una figura interessant, que és possible, que seria bo que es conegués 
més al poble la seva tasca i per tant, ara és un bon moment, que la gent que ens està 
escoltant, sàpiga quina és la important tasca que fa el defensor del vilatà o la defensora 
del vilatà, en aquest cas. I creiem que ara que hi haurà un relleu amb l’Elsa, li desitgem 
també el millor, perquè tindrà un bon precedent i segur que tindrà facilitats per poder 
treballar, sempre dins de l’àmbit d’objectivitat que treballa el defensor del vilatà. Així que, 
repeteixo, a nivell personal i a nivell del nostre grup, moltes gràcies, enhorabona i et 
desitgem el millor.

Sra. alcaldessa.- Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Gracias, Sra. alcaldesa. Para no alargarme, sumarme a mis 
compañeros con las palabras que han dicho y la verdad que gracias durante estos 10 
años, el trabajo que has hecho para todos nuestros vecinos. Muchísimas gracias y 
esperamos verte por aquí.

En aquest moment s’incorpora a la sessió la Sra. Cristina Maynou

Van quedar-ne assabentats.

En aquest moment s’altera l’ordre del dia per tractar el punt 3.2.

3.2. Nomenament del Defensor/a del Vilatà/Vilatana

“”Vist que en data 15 de juny de 2022 va acaba el mandat que la Sra. Ma. Mercè Balasch 
Sagrera exerceix com a Defensora del Vilatà/Vilatana des que va ser nomenada per acord 
plenari de data 12 de juny de 2017.

Vist que, de conformitat amb el que es preveu al Reglament del Defensor/a del 
Ciutadà/ciutadana, s’ha obert la corresponent convocatòria pública.

Vist que, dins del termini de presentació de peticions, s’ha presentat tres candidatures i 
que aquestes han estat valorades prèvies consultes amb els grups municipals.

Per tant, es proposa al Ple Corporatiu l’adopció dels acords següents:

Primer.- Escollir com a Defensora del Vilatà/Vilatana d’Argentona a la Sra. Elsa Flores 
Redondo pel termini de 5 anys, de conformitat amb el que es preveu a l’article 59.3 del 
DL 2/2003, de 28 d’abril.
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Segon.- El nivell de dedicació exigible a la seva tasca serà el necessari pel 
desenvolupament de les funcions que la Defensora del Vilatà/Vilatana d’Argentona te 
atribuïdes.
 
Els mitjans de què disposarà la Defensora del Vilatà/Vilatana d’Argentona, seran els 
propis de l’Ajuntament.

Les indemnitzacions que, per raó del exercici del seu càrrec, puguin correspondre a la 
Defensora del Vilatà/Vilatana d’Argentona, seran les previstes legalment.
 
Tercer.- El càrrec de Defensora del Vilatà/Vilatana és incompatible amb qualsevol altre 
mandat representatiu, càrrec polític, funció administrativa al servei del municipi, 
organismes públics municipals, empreses amb participació municipal i qualsevol activitat 
professional, mercantil i laboral que comporti una relació contractual amb el municipi.

Quart.- La persona escollida serà nomenada per l’alcaldessa i haurà de prendre 
possessió del càrrec davant del Ple de la Corporació, previ jurament o promesa de 
complir fidelment les seves funcions, d’acord amb l’ordenament jurídic vigent.””

Sra. alcaldessa.- Vull fer un aclariment sobre això. Aprofitant que l’Elsa ens 
acompanyava avui, vaig signar un decret en el qual nomenava a ella com a defensora, 
condicionat a l'aprovació per part del Ple d’aquest acord. Per tant, en el cas que 
s’aprovés, automàticament el Decret seria vigent i el nomenament seria fet i podria 
entendre’s com que pren possessió avui mateix del càrrec. 

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas i Juan Fco. Fragoso Escribano)

La Sra. Elsa Flores Redondo pren possessió del càrrec de defensora del vilatà/na

Sra. alcaldessa.- Com deien els meus companys, estem a la teva disposició per qualsevol 
cosa, per qualsevol dubte que tinguis, per posar els mitjans perquè treballis en 
condicions i m’apunto molt seriosament tot el que ens ha informat la Mercè, relatiu a les 
millores que hem de fer com administració per precisament potenciar aquesta figura 
molt vinculada amb la medicació. Sé que tu és un tema que també t’interessa molt i ha 
estat bastant detonant o bastant el que va fer que decidíssim optar per la teva 
candidatura, perquè precisament veiem que tens aquest interès i creiem que és realment 
el camí, tal i com ens explicava la Mercè, de cara a millorar la vida del ciutadà i que pugui 
ser atès en millors condicions. Sr. Calvo.
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Sr. Bernat Calvo.- Gràcies. igual com he dit abans, estem molt contents d'aquest relleu, 
de que això sigui possible, dels candidats que hi havia, que tots tenien unes qualitats, 
probablement inclús es podrien complementar, però estem molt contents de l’elecció 
que hem fet, perquè estem molt segurs que anirà molt bé. L’interès, la teva formació, 
formació també en matèria de mediació, que potser no és un tema indispensable, però 
és un tema molt interessant, tal com una mica ha indicat la Mercè, en el tema de fer pont 
entre l’administrat i l’administració, entre el ciutadà i l’administració, doncs ho feia un 
perfil molt interessant, més enllà de la teva formació i la teva experiència professional a 
l’administració, que també és una cosa que es valora molt. Per tant, et volíem donar 
l’enhorabona, malgrat estem segurs exerciràs aquesta funció amb màxima objectivitat, 
transparència, doncs ens posem a disposició pel que calgui. Moltes gràcies, Elsa. 

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Donar-te l’enhorabona, la benvinguda a la 
casa. Desitjar-te molts encerts en la teva feina i posar-nos com a grup municipal a la teva 
disposició per tot el que et faci falta i en tot el que puguem ajudar. Gràcies per tot i 
gràcies per voler venir a ajudar-nos.

Sra. alcaldessa.- Sra. Matas.

Sra. Montserrat Matas.- Seré una mica repetitiva, però, en primer lloc, enhorabona pel 
càrrec. Res, t'encoratgem una mica a continuar la tasca que molt bé ha fet la Mercè, amb 
aires nous, amb un tarannà diferent que, com bé deia la Mercè, està bé a vegades els 
canvis. Molta sort i pel que vulguis, estem a la teva disposició i gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Bienvenida y estamos para lo que necesites y todo lo que sea 
mejorar la vida de nuestros vecinos, aquí nos encontraras.

Sra. Elsa Flores.- Jo volia donar-vos les gràcies per aquesta oportunitat i per la confiança 
que dipositeu en mi per poder ser la defensora dels vilatans i vilatanes d’Argentona. En 
resposta a aquesta confiança i aquesta oportunitat, traslladar-vos el meu compromís per 
tal de poder garantir els drets i llibertats dels ciutadans i ciutadanes d’Argentona, pel que 
fa envers a l'Ajuntament. Agafar el relleu que deixa la Mercè i continuar la bona tasca que 
ha fet durant tot aquest temps. Moltes gràcies. 

En aquest moment es reprèn l’ordre del dia en el punt 2.2.

2.2. Donar compte dels Decrets d’Alcaldia signats del dia 26 d’agost al dia 15 de 
setembre 2022

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.
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Sr. Josep Arenas.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Havíem demanat si ens podien informar, 
aquest pla de millora urbana que és necessari fer per regularitzar la situació de l’antiga 
fàbrica Velcro, quines previsions té el govern municipal per la seva execució.

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- El pla de millora del polígon que afecta la Velcro el tenim emmarcat dins 
de varis plans de millora, no sé dir-li ara en aquests moments quants, que han sorgit 
arrel de l’aprovació del pla urbanístic del POUM. Per tant, entra dins d’aquests polígons 
que hem d’anar aprovant. No el tenim encara com a prioritari, però el tenim present. No 
l’hem treballat encara. 

Van quedar-ne assabentats.

2.3. Donar compte dels acords de la Junta de Govern Local (núm. 14 de data 28 de 
juliol 2022)

Van quedar-ne assabentats.

2.4. Donar compte expressa al Ple Corporatiu dels Decrets d’Alcaldia que així ho 
requereixen, del 26 d’agost al 15 de setembre de 2022

“”De conformitat amb allò previst a la legalitat vigent, dec donar compte al Ple Corporatiu 
dels següents Decrets d’Alcaldia:

Decret núm. 1493 de data 1 de setembre de 2022, relatiu a la delegació en la regidora 
municipal Laura Gállego Marfà l’autorització del matrimoni civil promogut a l’expedient 
núm. 136/22-RC.

Decret núm. 1496 de data 1 de setembre de 2022, relatiu a la delegació en la regidora 
municipal Laura Gállego Marfà l’autorització del matrimoni civil promogut a l’expedient 
núm. 103/22-RC.

Decret núm. 1520 de data 8 de setembre de 2022, relatiu a la indemnització a 
l’empresa SERVICIOS ESPECIALES DE LIMPIEZA, S.A. els danys i perjudicis durant la 
suspensió parcial de contracte de serveis de neteja dels edificis municipals i el Museu del 
Càntir ocasionada per la pandèmia de la COVID-19.””

Van quedar-ne assabentats

3. Informes sobre dictàmens, mocions i proposicions que hagi d’aprovar el Ple:

ALCALDIA
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3.1. Nomenament d’en Joan Pannón Farré com a fill predilecte d’Argentona 

“”Vist que en el Ple del 12 de setembre de 2022 es va acordar iniciar l’expedient 
administratiu per determinar els mèrits o circumstàncies que aconsellin concedir la 
condició de fill predilecte a en Joan Pannón Farré.

Vista la proposta elaborada per l’Instructor de l’expedient en la que es recullen el conjunt 
de mèrits personals al·legats i en la que es proposa la concessió del títol de fill predilecte 
de la vila a en Joan Pannón Farré. 

És per això, i d’acord amb l’article 12 i següents del Reglament de protocol, honors i 
distincions de la vila d’Argentona, al Ple Corporatiu proposo l’adopció dels acords 
següents:

Primer.- Concedir al Sr. JOAN PANNÓN FARRÉ, la condició de fill predilecte de la vila en 
atenció a la seva trajectòria personal i com a mostra d’agraïment per la seva activitat 
artística i cultural relacionada amb Argentona així com per la donació del seu fons d’art a 
la vila.

Segon.- Notificar els presents acords a l’interessat als efectes oportuns.

Tercer.- Donar trasllat als Serveis de Transparència, als efectes de publicitat i 
transparència. “”

Sra. alcaldessa.- Primer de tot, agrair a la família que ens acompanya, estem molt 
contents. És la primera vegada que jo faig un nomenament de fill predilecte i em fa molta 
il·lusió. Per explicar una mica millor els motius que han fet que ens prenguéssim 
l’objectiu de concedir-li aquest títol, passaré la paraula al regidor Àngel Puig, que ens farà 
una mica l’explicació. 

Sr. Àngel Puig.- Gràcies, alcaldessa. Bé, parlar d’en Joan Pannón, personalment, per mi, 
em causa un efecte de sentiment positiu, molt positiu, ja que ha estat una persona a 
nivell artístic i cultural que m’ha acompanyat pràcticament al llarg dels 12 anys que porto 
exercint la regidoria de cultura de l’Ajuntament d’Argentona. Ha estat una persona que 
m’ha acompanyat amb la seva discreció, la seva honradesa, m’ha acompanyat sempre, 
m’ha aconsellat, que això, la veritat, per una persona que entrava nova, amb unes 
competències polítiques que podia haver anat seguint, però que realment he tingut una 
ajuda molt bona per part d’ell. I, lògicament, hi ha tota una glossa, que des de 
l'Ajuntament hem encarregat al company Oriol Marfà, que està aquí present amb la 
família, que el dia del nomenament podrà explicar, llegir, que és molt extensiva, ja que la 
seva edat fa que hi hagi una glossa molt extensa, amb molt detall, de la seva vida, des 
dels inicis, fins ara en aquests moments. Hi ha una part important, que és la que d’alguna 
manera la vila d’Argentona ha viscut amb més força, que és a partir de que en Joan 
Pannón munta la copisteria la Juliana, l’any 1975, uns mesos abans de la mort del 
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dictador Franco. A partir d’aquí, que fa ell a la rere botiga de la sastreria Mestre Falla, ell 
allà munta una copisteria, en la que tot just a l’inici de la democràcia, ja comença a tenir 
una força molt potent i, amb el nom de la Juliana, nom d’una de les campanes de 
l’església d’Argentona, és la que tirarà endavant tot un projecte artístic i cultural que 
acabaria sent el centre cultural de l’Aixernador. Aquí hi ha una trajectòria molt àmplia, 
que a la glossa està molt ben explicada, acompanyada de persones que li han fet costat 
al llarg de la vida, com el mateix Pep Masó, que li va estar fent costat amb tot el que era 
la Juliana, i els inicis de tot el que seria el centre cultural. A partir d’aquí, ell no ha parat, 
pel que jo he anat vivint d’ell, no ha parat d’estar compromès amb el món artístic i 
cultural. Fins el punt que l’any 1995, el centre l’Aixernador s’ha de tancar, per causes 
alienes, i ell continua vinculat al món de la cultura i de l’art. Al llarg d’aquests anys últims, 
ens ha fet tres donacions a l'Ajuntament, que han estat signades nomenament unes 
persones perquè puguin vetllar per aquest llegat artístic i cultural, ja que no solament 
són obres pictòriques sinó que a més a més, són llibres i quaderns que ha anat recopilant 
en el món de la cultura i de l’art. No solament és això, sinó que a més a més, quan ell ja 
acaba aquesta fase més d’impressió, es compromet amb els amics de la vinya i el vi i, a 
més a més, amb els amics de la poesia d’Argentona. És una persona que ha estat 
compromesa, està compromesa i continua compromès amb la seva avançada edat i que 
lògicament esperem de tot cor que tingui una llarga vida i que ens pugui acompanyar en 
la nostra trajectòria cultural i artística de la vida. Agrair a la família, als fills i filles que heu 
vingut, que em sembla que hi sou totes i tots, no? Falta un. Doncs agrair que estigueu 
presents avui, li transmeteu al pare, no sé si ens està escoltant, en Joan, doncs des d’aquí, 
Joan, de veritat, una forta abraçada i molt agraït personalment que ens hagis 
acompanyat, m’hagis acompanyat al llarg d’aquests anys, ha estat un plaer compartir-ho i 
espero, lògicament, compartir-ho durant molts anys. Moltes gràcies, gràcies família i 
gràcies Oriol per aquesta glossa tan extensa que has fet i que en el seu moment, el dia de 
l’acte del nomenament de fill predilecte, podrem llegir i escoltar-la tots plegats. Moltes 
gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Com deia l’Àngel, molt merescut aquest títol. 
Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Gràcies. Per mi, també, un nomenament sentit, 
personalment, per la vinculació amb la família i amb en Joan. Com a grup, volíem afegir-
nos a aquesta felicitació que avui es fa aquí a en Joan i a tota la seva família per aquest 
nomenament com a fill predilecte d’Argentona i el qual engrandeix aquesta llista de fills i 
filles d’Argentona, ben merescut, i amb aquests reconeixements, que són importants. 
Persona amb gran recorregut empresarial, polític, associatiu i cultural a la nostra 
Argentona estimada, sobretot. Podem veure part de la seva obra a la casa Gòtica. Jo quan 
vaig a les entrevistes de la ràdio sempre m’hi emmirallo i començo a mirar els quadros 
que hi ha allà, d’una de les parts de la donació que ell ha fet i que la resta estaria bé que 
el poble en pogués gaudir i en pogués saber on estan exposats, que a vegades costa una 
mica saber-ho. Vinculat des de jove a diferents entitats esportives de la nostra vila i 
membre del primer patronat del museu del Càntir, entre el seu llegat, una potser de les 
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aventures més reconeguda, o almenys per mi, o la que aquesta sala menys deu conèixer, 
és la que vam prendre juntament amb el nostre estimat Pep Masó, tal com ha dit l’Àngel. 
La creació d’una impremta editorial la qual va portar a crear molta de la riquesa que avui 
molts coneixem, deixant llegats de revists, llibres i documents importants per la nostra 
vila. Pel que fa a la part més humana, i no tinc dubte que tothom coincidirà, que malgrat 
tenir sempre les idees molt clares i convençut amb el que sempre volia fer, no dic tossut 
sinó convençut, sempre ha tingut, almenys jo ho he viscut així, un dolç somriure i una 
bona salutació per tothom que se li apropava i sempre tenia temps per poder-nos 
dedicar a aquelles preguntes o respostes que li podíem donar. Des de TxArgentona 
agrair tot aquest bagatge i feina feta que ens ha deixat i desitjar-li que ho puguem gaudir 
amb ell i la família molts anys més. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Collet.

Sr. Xavier Collet.- Gràcies. El reconeixement de tots els grups ara el donaran i és molt 
important, és el més important, però a mi m’agradaria també donar una vessant una 
mica més personal, perquè darrere de la trajectòria d’en Joan Pannón i de tota la feina 
que ha fet durant aquests anys, al darrere hi ha també persones en les que aquesta feina 
va afectar, va fer despertar interessos i ideals i ells això hi va ajudar molt. No parlo en 
nom de ningú, però segur que molts dels que en aquell moment, finals dels 80, principis 
dels 90 érem joves, ho podem dir i recordar. Parlo concretament de la feina que va fer al 
davant de l’Aixernador, aquest espai cultural que estava obert a tothom i que tots hi vam 
trobar, molts joves i vam trobar acollida i va ser un lloc on es podia parlar i es podia 
pensar i es podia discutir i s’hi feia de tot, reunions, exposicions, conferències, xerrades 
de tot tipus, i en Joan sempre va estar obert i obert a obrir l’Aixernador, i ens hi 
poguéssim trobar, ens hi poguéssim reunir i poguéssim pensar i somiar amb moltes 
coses, amb ideals nous, amb esperances i en canviar coses. I aquesta feina segur que ha 
tingut molta repercussió i un fruit important, tot el que es va fer en aquell moment a 
l’Aixernador, ha tingut un fruit molt concret i important. Les xerrades que en aquells 
moments es començaven a fer, l’independentisme, com es veia, els moviments que hi 
havia, les propostes, era un centre on bullia tot això i on trobava el seu caliu i la seva 
projecció. I també altres tipus de xerrades i exposicions, ara recordo per exemple la 
xerrada que es va fer sobre el fons català de cooperació al desenvolupament, que en 
aquells moments es va crear i que va ser gràcies a allò que després l'Ajuntament s’hi va 
adherir. Vam ser un dels primers. Només era un reconeixement personal, no en nom 
meu sinó en nom de molta gent que en aquell moment va poder gaudir d’aquesta 
generositat que donava en Joan Pannón. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas- Gràcies, Sra. alcaldessa. Poca cosa tinc a afegir del que ja han dit els 
companys regidors i regidores, però potser, per raons d’edat, també puc dir d’en Joan 
Pannón que tinc un record de la seva activitat en el poble de tota la vida. Fins i tot us 
podria recordar, cosa que vosaltres potser no coneixeu, quan ell era sastre, no? Al carrer 
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dels Rosers hi havia la sastreria. Era una època que no anàvem a comprar els vestits a les 
botigues, sinó que anaves a cal sastre, quan feies la primera comunió, la primera vegada. 
Però, a part d'aquesta anècdota, jo el que vull subratllar, a part de manifestar que 
reconec i volem reconèixer com a grup municipal també aquest encert amb aquesta 
distinció que estem a punt de fer-li, doncs tasques que al llarg del temps potser van 
quedant oblidades, no? Jo recordo, com recordava el Sr. Collet en la seva joventut, jo 
recordo en la meva joventut que hi va haver tot un moviment de joves orientats i ajudats 
per unes persones una mica més grans, principalment un d’ells era en Joan Pannón, i 
altres que podria anomenar, però que a la llista segur que em quedaré curt, com en Jordi 
Suari Font, com en Jaume Nicolau, i d’altres, doncs que van ser partícips de la 
democratització de les associacions, de la democratització de llar d’amistat, de la 
democratització del centre parroquial. És a dir, eren uns anys en els que la democràcia no 
existia, però malgrat que el dictador encara existia, les estructures de l'Ajuntament 
encara eren franquistes, però tota una sèrie de gent estaven treballant per fer 
democràtiques les institucions i les associacions. I en això vull destacar la figura de Joan 
Pannón, i vull celebrar que recordem tota aquesta història, que segurament haurà estat 
recollida en aquesta vivència que ha fet l’amic Oriol i eu jo només vull fer que recordar-la. 
Sumar-nos, efectivament, en aquesta distinció.

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Moltes gràcies. La veritat és que nosaltres també ens sumem a poder 
contribuir i ho fem amb la màxima il·lusió que en Joan Pannón pugui ser el proper fill 
predilecte d’Argentona, perquè la veritat és que s’ho mereix. Hi ha molts rangs, des de 
que es va aprovar el reglament d’honors i distincions d’Argentona, hi ha molts rangs de 
distincions, però creiem, i creiem que estem d’acord tots els grups municipals, que en 
Joan Pannón es mereix la màxima distinció, que és la de fill predilecte o fill adoptiu, si has 
nascut fora del municipi, no és el seu cas, perquè ell va néixer a Argentona, però la veritat 
és que creiem que ell es mereix aquest títol, el principal. És una persona que sempre s’ha 
bolcat de forma desinteressada en l’activitat de promoció cultural i artística d’Argentona, i 
en fa mereixedor. Sempre des de l’humiliat. Sempre disposat a tenir una conversa amb tu 
a peu de carrer o a la inauguració d’una exposició. Aquest és el record que en tinc jo i em 
fa molta il·lusió poder donar aquest vot a favor per fer-lo fill predilecte d’Argentona. Tant 
de bo el proper dia, quan es faci l’acte, puguem celebrar-ho tots conjuntament, que 
aquesta és l’altra cosa que poso en valor, poder-ho fer mentre està en vida, perquè a 
vegades ens en recordem de la transcendència del llegat d'una persona quan parteix, 
quan traspassa, però crec que el que és verdaderament important és fer aquest toc 
d’atenció quan encara és en vida i poder fer-ho i celebrar-ho conjuntament, poder-lo 
homenatjar en vida és el més bonic. Per tant, al Joan, li volem donar les gràcies immenses 
per tot aquest llegat que ha deixat, no només el material, que ha fet un llegat del seu 
fons artístic de l’Aixernador, sinó el llegat cultural en el seu sentit més simbòlic, més 
metafísic, d’haver impulsat iniciatives culturals, com ho va ser en el seu moment 
l’Aixernador. És una cosa que ens ha de donar un bon exemple de com ha de ser la 
promoció cultural a la vila. Sí que és veritat que ell ho va fer en el seu moment, d’aquella 
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manera, potser a dia d’avui es pot fer d’una altra manera diferent, però crec que van ser 
molt encertades les mesures que va fer, la seva foment i promoció de la vida cultural 
argentonina, d’una forma d’entendre la vida al poble, que és la que a nosaltres ens 
agrada molt, sentir Argentona com el que és, com un poble, i això és a través de les 
entitats, promocionant la cultura, defensar una mica la vida a pagès. Tot plegat fa una 
mica que aquesta visió ajudi molt a Argentona a ser el que és. Per tant, moltíssimes 
gràcies, gràcies a la família per ser aquí, ens honora moltíssim que hagi vingut i tant de 
bo ben aviat puguem estar a la celebració homenatge, que puguem nomenar 
personalment fill predilecte d’Argentona. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Gracias, Sra. alcaldesa. Yo, la verdad que por desgracia no he 
tenido la suerte de conocerlo tan bien como lo conocéis vosotros, tengo que ser sincero. 
Lo único que solo con las pablaras que ha dicho Àngel Puig, la verdad que me han 
parecido maravillosas, ha sido, la verdad, muy bonito. Sumarme a las felicitaciones a la 
familia y a Joan Pannón. Gracias.

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- El que farem és anunciar el breu el dia que farem aquest reconeixement. 
Convidar a totes i tots a que pugueu venir. Jo no m’he estès, però ha estat bé que les 
aportacions que heu tingut, sobretot les persones que heu viscut la transcendència de tot 
el seu recorregut i compromís, és el lloc més adient per fer-ho, però el dia del 
reconeixement, estaria bé comptar amb totes i tots vosaltres, per poder escoltar aquesta 
glossa i poder compartir aquest reconeixement i que estigui al lloc on ha d’estar. Gràcies i 
llarga vida Joan que esperem poder compartir amb tu. 

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas i Juan Fco. Fragoso Escribano)

4. Mocions i interpel·lacions grups municipals

4.1. Moció del grup municipal PSC-CP, sobre la millora de la política redistributiva i 
adopció de beneficis fiscals en les ordenances fiscals de l’Ajuntament d’Argentona 
per al 2023 i regularització de les ordenances sobre prestacions patrimonials no 
tributàries
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““De conformitat amb allò previst en el RD legislatiu 2/2004, de 5 de març, l’Ajuntament 
d’Argentona disposa d’ordenances fiscals reguladores dels diversos tributs i preus públics 
necessaris fer finançar despeses dels pressupostos locals.

El Grup municipal Socialista (PSC-CP) entén que és imprescindible una tributació més 
progressiva, més justa i equitativa, que respongui a la capacitat econòmica real dels 
vilatans per avançar en l’afavoriment un creixement local més sostenible, en la línia dels 
objectius marcats per l’Agenda 2030 i en concret per afavorir els objectius senyalats en 
l’Agenda 2030 per a Argentona.

Al mateix temps, molts dels beneficis fiscals que l’ajuntament d’Argentona té a l’abast 
d’implantar, es poden relacionar directament a línies, metes i objectius definits 
concretament en els OBJECTIUS 2030, com són les bonificacions potestatives en l’àmbit 
de la igualtat de gènere (Objectiu 5 de l’Agenda), en el foment d’una energia assequible i 
no contaminant (Objectiu 8) o de foment de la petita i la mitjana empresa (meta 8.3, 
objectiu 8) i també en l’àmbit de la inclusió social, econòmica i política (Objectiu 10) i un 
llarg etcètera.

Vist el que hem exposat, el grup municipal socialista presenta la següent MOCIÓ, 
orientada a la millora de les ordenances fiscals vigents al municipi, en dues línies: per un 
costat, per tal de donar una força més gran, a la política redistributiva i igualitària en la 
mesura del que hi pugui incidir l’Ajuntament, ja sigui mantenint, introduint o ampliant, les 
bonificacions (beneficis fiscals) que es regulen en les ordenances vigents, i d’un altre, en 
la línia d’impulsar una administració local més eficaç i més transparent, reforçant les 
garanties de les persones com a un dels objectius inclosos, d’una millor governança 
pública, impulsant institucions, a tots els nivells de govern, més sòlides, transparents i 
respectuoses amb l’estat de dret, tot això enquadrat en l’impuls dels objectius de 
desenvolupament sostenible a l’Ajuntament d’Argentona, d’una manera real i no tan sols 
simbòlica.

Per això proposem que el ple de l’Ajuntament vulgui adoptar els acords següents, que es 
formulen en aquesta:

MOCIÓ
1. Instar l’alcaldia d’Argentona a que prengui les mesures per a la millora de la 
política redistributiva i igualitària mitjançant la inclusió o, en el seu cas, el 
reforçament dels beneficis fiscals, en les ordenances fiscals de l’Ajuntament 
d’Argentona per al 2023, proposant-se adoptar els acords següents:
1.1. Enquadrats en els Instruments de mesures fiscals que donin suport a la 
igualtat de gènere:

Generalització, en totes les ordenances fiscals reguladores de les taxes i preus 
públics, d’una tarifa més baixa per víctimes de violència de gènere i per a 
famílies monoparentals.
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1.2. Enquadrats en els Instruments de mesures fiscals que donin suport a la 
utilització de energies renovables:

1.2.1. Impost de vehicles de tracció mecànica (IVTM): incloure, o en el seu cas 
incrementar la Bonificació en funció dels tipus de carburant i incidència en 
el medi ambient, de fins el 75 %.

1.2.2. Impost de vehicles de tracció mecànica (IVTM): incloure, o en el seu 
cas, incrementar fins el màxim establert en la llei:
La Bonificació per tipus de motor i incidència en el medi ambient, fins el 
75 %.

1.2.3. Impost de construccions, instal·lacions i obres (ICIO): incloure, o en el 
seu cas incrementar fins el màxim establert en la llei:
La Bonificació per a obres d’aprofitament d’energia solar, fins el 95 %.

1.2.4. Impost de béns Immobles (IBI): incloure, o en el seu cas incrementar 
fins el màxim establert en la llei, bonificacions per a béns immobles amb 
sistemes d’aprofitament tèrmic o energètic, fins el 50%.

1.3. Enquadrats en els Instruments de política fiscal que fomenten el 
creixement econòmic:

1.3.1. Impost d’activitats econòmiques (IAE): incloure, o en el seu cas 
incrementar fins el màxim establert en la llei les següents bonificacions:
 Bonificació del 50% per inici d’activitat empresarial.
 Bonificació (IAE) per creació d’ocupació, fins el 50 %.
 Bonificació (IAE) en el cas de rendiment net negatiu o inferior a la 

xifra que es determini l’ordenança fiscal, de fins el 50 %.
 Bonificació (IAE) del 95 % per a activitats d’especial interès o d’utilitat 

municipal que determini el ple de l’Ajuntament, de forma 
individualitzada o per sol·licitud expressa. Bonificació (IBI) per a béns 
en els que es desenvolupin activitats d’especial interés municipal, fins 
el 95%.

1.3.2. IIVTNU (Plusvàlua): Incloure pel que fa a les transmissions mortis causa 
de locals en els que el causant, a títol individual, exercia efectivament de 
forma habitual, personal i directa activitats empresarials o 
professionals, sempre que els adquirents siguin el cònjuge, els 
descendents o adoptats o els ascendents o adoptants i el convivent en les 
unions estables de parella, constituïdes d’acord amb les lleis d’unions de 
aquest tipus, es podrà gaudir d’un 95% de bonificació en la quota.

1.4. Enquadrats en els Instruments de política fiscal que fomenten la inclusió 
social i econòmica:

1.4.1. Bonificació en ICIO: incloure, o en el seu cas incrementar fins el 
màxim establert en la llei, bonificacions que promoguin l’accessibilitat de 
persones amb diversitat funcional.
1.4.2. Bonificació en ICIO i IBI: mantenir, i ampliar en el seu cas, fins el 
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màxim establert en la llei, per a habitatges de protecció oficial, del 50 %.
1.4.3. Bonificació en IBI: Incloure la bonificació per a béns residencials 
destinats a lloguer d’habitatges de renda limitada, del 50 % .
1.4.4. Establir Recàrrecs per a habitatges desocupats, 50 %.
1.4.5. Incloure una bonificació per a immobles situats en àrees 
deprimides, fins el 90 %.

2. Enquadrat entre les mesures de millora d’una bona governança pública local: 
Instar l’alcaldia d’Argentona a que prengui les mesures necessàries per endegar 
una proposta concreta, en l’àmbit de les Ordenances fiscals per a 2023, de 
promulgació de les -actualment inexistents- ordenances reguladores de les:

2.1.1. Prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari de l’aigua;
2.2. Prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari del servei de 
clavegueram;
2.3. Prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari dels serveis, 

treballs i subministraments, complementaris a la venda de l’aigua.
Vist que no consta que l’Ajuntament d’Argentona tingui aprovada cap ”contraprestació 
patrimonial no tributària” en la forma en la que estableix la normativa en vigor, punt 6 
de l’article 20 del RD legislatiu 2/2004, de 5 de març (*).

Considerant també, que les mesures proposades s’inclouen en la conveniència de 
reforçar la transparència de l’Ajuntament d’Argentona, d’acord amb els objectius de 
l’Agenda 2030 i específicament dins d’una mesura de bona governança pública (metes 
16.6 i 16.10 ) i de la defensa d’institucions sòlides i eficaces (meta 16.3).

(*) “6. Las contraprestaciones económicas establecidas coactivamente que se 
perciban por la prestación de los servicios públicos a que se refiere el apartado 4 de 
este artículo, realizada de forma directa mediante personificación privada o mediante 
gestión indirecta, tendrán la condición de prestaciones patrimoniales de carácter 
público no tributario conforme a lo previsto en el artículo 31.3 de la Constitución.
En concreto, tendrán tal consideración aquellas exigidas por la explotación de obras o 
la prestación de servicios, en régimen de concesión, sociedades de economía mixta, 
entidades públicas empresariales, sociedades de capital íntegramente público y 
demás fórmulas de Derecho privado.
Sin perjuicio de lo establecido en el artículo 103 de la Ley de Contratos del Sector 
Público, las contraprestaciones económicas a que se refiere este apartado se 
regularán mediante ordenanza. Durante el procedimiento de aprobación de dicha 
ordenanza las entidades locales solicitarán informe preceptivo de aquellas 
Administraciones Públicas a las que el ordenamiento jurídico les atribuyera alguna 
facultad de intervención sobre las mismas.””

Sr. Josep Arenas.- Gràcies, Sra. alcaldessa. El PSC entenem que és imprescindible una 
tributació més progressiva, més justa, més equitativa, que respongui a la capacitat 
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econòmica real dels vilatans, per avançar en l’afavoriment local més sostenible, en la línia 
dels objectius marcats en l’agenda 2030. En concret, per afavorir aquests objectius, 
proposem una sèrie de mesures, sobretot tenint en compte la situació econòmica en la 
que ens trobem, d’inflexió, també, en aquests moments, a més a més, i proposem una 
sèrie de bonificacions potestatives en l’àmbit que es refereixi a la igualtat de gènere, en el 
foment d’una energia assequible i no contaminant, que és un altre dels objectius, en el 
foment de la petita i mitjana empresa, i també en l’àmbit de la inclusió social, econòmica i 
política. En aquest sentit, proposem, com deia, una millora en les ordenances fiscals, en 
dues línies. Per un costat, per donar una força més gran a la política redistributiva i 
igualitària, en la mesura que hi pugui incidir l’Ajuntament. És a dir, nosaltres no 
proposem aquí cap modificació de cap d’ells, sinó optar pels beneficis que la llei ens 
permet, la llei actual. I per tant, ja sigui mantenint, és a dir, reafirmant-nos en les 
bonificacions que ja s’estan fent o bé, ampliant-les si és possible. Tot això, en una línia 
d’impulsar una administració el més transparent possible, garantir també les garanties 
de les persones en aquests objectius, i entenem que és una qüestió de governança 
pública i, per tant, del conjunt de tots els grups municipals. En aquest sentit, la moció que 
proposem es divideix en dues parts. La primera és que nosaltres voldríem que el Ple de 
l'Ajuntament d’Argentona insti a la pròpia alcaldia a que prengui les mesures per la 
millora de la política redistributiva i igualitària mitjançant la inclusió o, en el seu cas, el 
reforçament dels beneficis fiscals, en les ordenances fiscals que, a aquestes alçades de 
l’any, hauríem d’estar treballant i possiblement, fins i tot, abans de les dates que estem, 
d’ara d’octubre. En aquest sentit, per exemple, enquadrat en mesures que donin suport a 
la igualtat de gènere, proposem la generalització en totes les ordenances fiscals 
reguladores de les taxes i preus públics, una tarifa més baixa per aquelles persones que 
siguin víctimes de violència de gènere i/o per a famílies monoparentals, també. Després, 
proposem també una sèrie d’instruments respecte la utilització d’energies renovables, en 
quant a l’impost de vehicles de tracció mecànica, l’impost també de construccions, 
referent al tema d’aprofitament de l’energia solar, en l’IBI també referent als sistemes 
d’aprofitament tèrmic i energètic. I bé, tot això, proposem les mesures que la llei permet, 
fins al 95%, fins al 50%, segons cada cas, i ho podem anar completant i explicant. Després 
també, enquadrats en els instruments de política fiscal que fomenten el creixement 
econòmic, que ens sembla fonamental, també proposem una sèrie de bonificacions en 
l’IAE. I després, ja vam dir, de cara a les ordenances que estan vigents ara, que volíem 
incloure, pel que fa a l’impost de la plusvàlua, l’impost de transmissions, que quan es 
produeix, incloure, volíem posar que pel que fa a les transmissions mortis causa de locals 
en els que el causant, a títol individual exercia, efectivament, de forma habitual, personal 
i directa, activitats empresarials o professionals, sempre que els adquirents, el conjugue, 
els descendents adoptats o els ascendents o adoptants, el convivent, en les unions 
estables de parella constituïdes d’acord amb les lleis d’unions d’aquest tipo, que pugui 
gaudir del 95% de bonificació de la quota. És una qüestió que ja està vigent pels 
habitatges, però que no està per aquests locals en els que una persona està exercint una 
activitat de forma habitual i directa. Llavors, això, se’ns va dir en el seu moment que es 
tindria en compte, però després no es va tenir i vam quedar que quan es plantegessin la 
reforma de les ordenances fiscals, que s’introduiria aquesta proposta que havíem fet. 
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També, enquadrats com instruments de política fiscal que fomenten la inclusió social i 
econòmica, proposem la bonificació en l’impost de construccions i obres, bonificacions 
que promoguin l’accessibilitat de les persones amb diversitat funcional en els habitatges. 
Bonificació també de l’ICIO, que és l’impost de construccions i l’IBI fins al 50% en els 
habitatges de protecció oficial. I la bonificació en IBI, incloure pels béns residencials 
destinats a lloguer d’habitatges de renda limitada, també del 50%. Establir recàrrecs pels 
habitatges desocupats, que és una cosa que jo crec que ja la vam formular. I incloure la 
bonificació per béns immobles situats en àrees deprimides també fins al 90%. Això seria 
la primera part, que en tot cas, puc detallar, si consideren oportú. I que la plantegem des 
del punt de vista de que es facin les reduccions màximes que permet la llei, que se 
sotmeti, per part de la Sra. alcaldessa a consideració. En tot cas, estem disposts a 
dialogar-ho, a negociar-ho i a donar la nostra opinió i el nostre sentit de vot al respecte. 
Per altra banda, una segona part, com deia, de l’ordenança, també, fa referència a 
demanar a l’alcaldia, que prengui les mesures necessàries per endegar una proposta 
concreta en aquest àmbit de modificació de les ordenances, perquè actualment són 
inexistents les ordenances reguladores del que s’anomena prestacions patrimonials de 
caràcter públic no tributari de l’aigua. I les relacionades amb aquest, com és el 
clavegueram o la venda dels subministraments i treballs complementaris a la venda 
d’aigua. En aquest sentit, ja vam demanar que si era possible, se’ns fes un informe jurídic, 
perquè creiem que és important que els contribuents sàpiguen que s’atenen a algo que 
estigui legalment establert i la resposta que vostè ens va donar és que ara no era 
possible fer aquest informe. Però, ho dic en aquest sentit, perquè tampoc no cal que ens 
facin aquest informe. Per què? Perquè ja, com apuntem nosaltres, quan es va fer 
l’informe del pressupost de l’exercici 2019, que això devia ser el 2018, ja deia l’informe 
jurídic i d’intervenció que cal adaptar les prestacions que percep, en aquest cas la 
companyia d’aigües, referint-se a que és una empresa que és la que actualment està 
cobrant els imports, deia que percep la companyia a les determinacions contingues a la 
llei de contractes del sector públic. Aquesta llei aclareix, deia l’informe i diu, la naturalesa 
jurídica de les tarifes que abonen els usuaris per la utilització de les obres o la recepció 
de serveis, tant en els casos de gestió directa d’aquests, a través de la mateixa 
administració, com en els supòsits de gestió indirecta, a través de concessionaris, com és 
el cas ara d’aquí Argentona, com a prestacions patrimonials de caràcter públic no 
tributari. I explica el que diu la llei. I és per això que nosaltres també proposem que això 
es faci, perquè creiem que s’està actualment fent una utilització d’aquests pagaments del 
servei relacionats amb l’aigua que no és el que estableix la normativa. I per això 
considerem urgent que per garantir els drets dels usuaris, l'Ajuntament acordem que es 
faci aquestes ordenances reguladores de les prestacions patrimonials de caràcter públic 
no tributari de l’aigua, del servei de clavegueram o dels treballs i subministraments 
complementaris de la venda d’aigua. I és per tot això que nosaltres els hi demanem el vot 
favorable i estem oberts a que puguem complementar aquesta proposta inicial i, en tot 
cas, discutir-la entre tots els grups polítics, per acordar la modificació d’ordenances de 
cara l’any 2023. Moltes gràcies. 
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Sra. alcaldessa.- Bé, com això ja ho hem discutit diverses vegades, ja li vaig explicar que 
moltes d'aquestes bonificacions que vostè proposa ja són recollides a les ordenances i, 
per tant, no podem votar a favor d’una moció que ens està instant a fer una cosa que ja 
s’ha fet. Llavors, com no he vist que vostè hagi fet una nova redacció d’aquest dictamen o 
d’aquesta moció, que reculli només aquelles bonificacions que no estan previstes i que 
sigui útil, la proposta que fa no podrem votar-li a favor. A més a més, reitero el que li vaig 
dir a les informatives, que la meva voluntat és discutir amb tots els grups les 
bonificacions i altres qüestions relacionades amb ordenances el 2023. De fet, tenen un 
correu meu d’avui en el que els hi enviem tota la sèrie de propostes que tenim en ment i 
demanem en el mateix correu i, a través d’altres mitjans els he demanat que ens facin 
arribar les propostes concretes, i quan dic concretes, vull dir que no estiguin ja previstes, 
perquè si estan previstes, no s’han de tocar. Em sap greu, perquè entenc la seva bona 
voluntat de fer unes ordenances més justes des de molts punts de vista i també és la 
nostra voluntat, però entenc que hi ha un moment per discutir-ho i això serà, com hem 
parlat diverses vegades, en els propers dies, pensant en un Ple extraordinari 
d’ordenances, que en principi, si no hi ha cap canvi, serà el 24 d’octubre. Endavant, Sr. 
Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Bé, li agraeixo la seva intervenció, perquè d’alguna manera reitera 
aquesta formulació de parlar-ho amb els grups municipals, si bé pel que fa a tota la 
graella que nosaltres posem d’impostos i beneficis fiscals, ja vam acceptar-li i li tornem a 
acceptar i no pot ser d’altra manera, que si hi ha alguna que ja està reconeguda, és 
simplement que la confirmem. Es diu aquí que simplement es tingui en compte tota 
aquesta graella que exposem, és complexa i per això ho fem d’aquesta manera, per no 
descuidar-nos-en cap. Després, hi ha una segona part, que és la que li deia de les 
prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari de l’aigua. Sobre aquesta vostè 
no ens diu res. Llavors, jo crec que és perfectament acceptable la proposta, perquè lo 
que li plantegem és que l’instem a que prengui les mesures necessàries, perquè es 
confirmin, es ratifiquin aquestes exempcions fiscals, però res més. I, per altra banda, com 
li dic, la segona part, les prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari de 
l'aigua, que en aquests moments jo crec que hi ha un buit important de cara als drets 
dels contribuents. 

Sra. alcaldessa.- Relatiu a això també, vam tenir l’ocasió de parlar perquè com sap, va 
haver una moció per part de TxArgentona en que se’ns posava sobre la taula l’oportunitat 
ara de repensar aquestes tarifes, llavors el que no té molt sentit és que aprovem 
aquestes prestacions si prèviament no hem fet aquesta feina que ens vam comprometre 
a fer públicament en el Ple en base a uns nous criteris, en el sentit d’afavorir l’estalvi 
d’aigua. Això també li vaig respondre. I jo aquesta resposta, aprofito per dir-ho al grup, 
no la tinc encara, la tornaré a reclamar demà, perquè entenc que ara és el moment de 
fer-ho i no demorar-ho més, per tant, jo per aquesta part també tinc el compromís de 
treballar-ho i arribar a les tarifes i aprovar mitjançant ordenances, aquestes prestacions 
que vostè comenta. Endavant, Sr. Arenas.
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Sr. Josep Arenas.- Nosaltres, tal com ja vam explicar i ho tornem a dir, doncs, la proposta 
que ha fet el grup de TxArgentona ens sembla una proposta interessant a tenir en 
compte i bé, la valorem positivament. Ara bé, l’ordenança que reguli aquestes 
prestacions de l‘aigua, requereix tots uns tràmits. El primer de tots és que s’ha de fer una 
consulta a la ciutadania, per tant, en aquesta consulta hi poden entrar i és bo que hi 
entrin aquelles propostes que puguin fer la ciutadania i els grups municipals. Per tant, en 
aquest sentit, ja ens vam manifestar en el Ple anterior i en som favorables. Ara, hi ha 
d’haver aquesta fase de consulta i després, una vegada fet això, anar al Ple, per tant, 
abans del Ple, en els seus òrgans, comissió informativa, etc., portar una proposta. 
Després, aquesta proposta s’ha d’aprovar, s’ha de sotmetre a al·legacions possibles i a 
continuació quedaria aprovada definitivament. Jo entenc que és bastant urgent que 
aquesta proposta que, com ja s’ha informat jurídicament pels serveis municipals mateix 
doncs ja s’havia d’haver fet en el pressupost de l’any 2019, en les ordenances que hi 
havien vinculades al pressupost de l’any 2019, perquè això ja es va fer crec que era l’any 
2018, o si més no, en la data que es va aprovar el pressupost del 2019, però això ha 
passat el 2019, no s’ha fet, ha passat el 20, tampoc, el 21, tampoc, i el 22 tampoc i ara 
estem parlant del 23. I vostè no manifesta que estigui disposada a fer-ho.

Sra. alcaldessa.- Li he manifestat moltes vegades que estic disposada a fer-ho i estic 
disposada, com hem dit, a treballar en aquesta tarifa d’aigua en col·laboració amb tots els 
grups. Ja ho he dit, està en acta. No sé què més vol que li digui. No sé si val la pena que 
continuem discutint aquesta qüestió. Ja he dit la intenció de vot del grup d’Unitat i he 
justificat el motiu. No sé si els altres grups volen opinar abans de passar a votació. Sra. 
Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- El nostre vot serà una abstenció, també una mica entenent 
que la proposta que tenim del govern és reunir-nos ara la setmana que ve per poder 
parlar de totes aquestes ordenances i després hi haurà una sessió informativa i després 
hi haurà el Ple. Tindrem tres sessions per poder-ho debatre. Entenent que hi ha que sí 
que es poden debatre i recollir si hi ha millores, nosaltres farem una abstenció.

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Em sembla molt respectable, com no pot ser d’altra manera, la 
postura de cada grup municipal. Només volem senyalar que nosaltres hem fet aquesta 
proposta i, independentment de quin sigui el resultat de la votació, creiem que aquest 
tipus de prestacions s’han de fer per les vies legalment establertes i que, per tant, volem 
que quedi constància i ens sembla molt bé que se sotmeti a votació. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Nosaltres ens abstindrem, una mica com s’ha comentat, més que res 
perquè hi ha propostes interessants de propostes de bonificacions i rebaixes de taxes, 
però hi ha altres ingressos de dret públic que entenem que primer de tot caldria que hi 
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hagués els informes jurídics, però sobretot per la qüestió de l’impacte econòmic, més que 
res abans de prendre cap qüestió, poder prendre-la amb ple coneixement de causa, quin 
serà l’impacte per les arques públiques, més enllà del tema legalitat. I a partir d’aquí, 
poder discutir. Pot ser interessant haver posat aquesta moció sobre la taula, més que res 
per poder començar a obrir el debat de lo que han de ser les ordenances fiscals de l’any 
2023 i, a partir d’aquí, si hi ha els informes jurídics i econòmics pertinents, crec que seria 
bo. Més que res, per no ara comprometre’ns a una cosa que després vinguin uns 
informes, més que res per l’impacte econòmic que puguin tenir, coneixeu-ho amb 
propietat i saber, a partir de les ordenances fiscals que aproves, quin pressupost també 
aproves, com a conseqüències. Per tant, bé, ja us dic, serveixi com a utilitat aquesta 
moció per obrir el debat el proper Ple de les ordenances fiscals. Per tant, aquest és el 
nostre motiu pel qual ens abstenim. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- S’han estès moltíssim en les seves intervencions, en la presentació de la 
moció, respostes. Jo penso que està tot dit. Digui, Sra. López. Però li demano que sigui 
breu. 

Sra. Susana López.- Només era, entenc els vots d’abstenció, perquè és un tema que s’ha 
dit que es posava sobre la taula, també recordar que la moció proposa posar sobre la 
taula, estudiar-ho, no que sigui ferma la decisió. Sobre l’argument d’Unitat de que no 
votarem coses que ja estan en marxa o que s’han engegat ja, em sembla un argument 
totalment respectable, a veure si a cada moció que es vagi presentant, seguim amb la 
mateixa línia. 

Sra. alcaldessa.- No és que estiguin en marxa, és que ja són vigents.

Sra.- Susana López.- Bueno, que ja estan en marxa, que ja han començat a fer-se.

Sra. alcaldessa.-No, no és que ja hagin comentat a fer-se, és que ja són vigents, no sé 
com explicar-ho, això.

Sra. Susana López.- Bueno, el que sigui, jo ho poso sobre la taula, això, perquè a 
vegades hi ha incoherències. Només deixar palès.

Sra. alcaldessa.- A mi el que em sembla molt incoherent, i ja que vostè ha obert el meló i 
no volia entrar aquí, el que em sembla molt incoherent és presentar una moció recollint 
unes bonificacions que ja s’estan aplicant, per un titular, que és el PSC està a favor de 
bonificar per tots aquests conceptes, quan això ja s’està fent a Argentona des de fa molts 
anys. I això em sembla de voler-se posar una medalla que no els hi toca. Ja està, ja ho he 
dit i em sap greu, però vostè m’ha provocat. Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Gracias, Sra. alcaldesa. En la línea de los otros grupos, mi voto 
será de abstención. Entiendo que en las comisiones informativas se habló de que, si no 
me equivoco, la semana que viene o la otra, se hacía la reunión de todo, porque yo creo 
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que todos los grupos queremos aportar, yo creo que los 17 que estamos aquí quieren 
que sus vecinos se beneficien lo máximo posible. Por ese aspecto, votaremos abstención. 

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior moció, obté el següent resultat: 2 vots a favor (Susana A. 
López Rico i Josep Arenas Ponsa), 8 vots en contra (Georgina Sabadell Simó, Joan M. 
Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, Àngel Puig 
Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma i Laura Gàllego Marfà) i 7 abstencions 
(Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, Joan 
Martín Garachana, Bernat Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas i Juan Fco. Fragoso 
Escribano). La moció queda desestimada, no obté vots suficients per ser aprovada.

4.2. Moció del grup municipal Fran Fragoso, per aconseguir un acord de Ple de tots 
els grups per mocions i projectes endarrerits

“”La situación en la que se encuentran varias calles o urbanizaciones del pueblo (San 
Miguel del Cros, Can Cirés, Can Ferreters Can Barrau, Del Rocar d’en Serra, del Torrent de 
la Salut, de Can Raimí, de Can Cabot, de las Ginesteras, de can Barrau 2, de can Serra 
Lladó, centro del pueblo) es de dejadez. Esto no es tolerable cuando se han trabajado 
proyectos de obra, de urbanización,…, algunos de ellos llevando años aprobados, pero 
sin llegar a ejecutarse.

Después de haber hablado con tantos vecinos, haber escuchado sus quejas se entiende 
que es intolerable e inaceptable que se aprueben proyectos, se destine un muy valioso 
tiempo en estudiarlos e incluso dinero en estudiar su viabilidad, y no se terminen 
ejecutando. 

No puede ser que, cuando vienen las elecciones se prometa de todo y pasen 4 años y no 
se haga nada. Ahora se acercan las elecciones y, nuevamente, ya hay algún grupo 
diciendo que hasta traerán el AVE en Argentona.

Es necesario exponer a las y los vecinos de Argentona la firme voluntad de esta 
corporación de priorizar estos proyectos y manifestar la expresa voluntad que, de seguir 
en el próximo mandato, aunque sea tan solo uno, o algunos de nosotros, se mantendrá 
este compromiso y se recordará y exigirá al equipo de gobierno que corresponda el 
compromiso adquirido por los miembros que configuran el plenario en este mandato.

Para concretar, e intentando dar prioridad a situaciones más complejas y, por 
consiguiente, a los proyectos más relevantes a nivel de dificultad técnica, los 
compromisos a adquirir serían referidos, en concreto a :

- Can Raimí i Can Cabot:
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En ambas urbanizaciones, éste ayuntamiento acordó el cambio de sistema, pasando a 
modalidad de cooperación, con lo cual la iniciativa en el desarrollo del polígono 
corresponde a ésta Corporación. El nuevo POUM ha delimita los polígonos de actuación. 
Corresponde ahora adoptar los acuerdos pertinentes para la impulsión de cada uno de 
los trámites necesarios para lograr que estas urbanizaciones cuenten con todos los 
servicios necesarios y las urbanizaciones puedan ser recepcionadas.

- Torrent de la Salut: hay un proyecto redactado para las obras de urbanización. Debe 
actualizarse y corregirse lo que corresponda e impulsar su plena ejecución.

- Rocar d’en Serra: dar prioridad al tema y aprobar el instrumento que corresponda 
para dar solución a la falta de mantenimiento de esta zona.

- CAN BARRAU 2: después de años dando vueltas al tema, debe asumirse la necesidad 
de encontrar una solución a la situación: fijar una hoja de ruta y adoptar los acuerdos 
necesarios.

Si bien estos son solo unos ejemplos de los problemas reales que tiene nuestro pueblo, 
sería realmente positivo conseguir el compromiso unánime de no desatenderlos.

Por todo ello, sometemos a la consideración del Pleno el siguiente Acuerdo: 

Primero.- Los miembros que configuran este Plenario, asumen el firme compromiso de 
velar por el impulso, aprobación y ejecución de todas y cada una de las actuaciones 
necesarias para dar solución a la situación urbanística actual de Can Raimí, Can Cabot, 
Torrent de la Salut, Rocar d’en Serra, Can Barrau,2, según se ha expuesto. Esto no impide 
la posibilidad de modificar los proyectos o formas de actuación, en caso que se considere 
conveniente para dotar de agilidad, simplicidad, viabilidad o efectividad a la solución 
propuesta.

No obstante, el Pleno del Ayuntamiento de Argentona decidirá.””

Sr. Francisco Fragoso.- Lo que hoy pido aquí no es una moción que se me ocurre aquí 
de la noche a la mañana, lo que traigo aquí es una moción que nace de los vecinos, 
vecinos hartos de que se les ningunee e ignore cada vez que el Ayuntamiento después de 
las elecciones, entran otros concejales o la alcaldía cambia de color político. Y todos los 
proyectos que había, obras para mejorar, cambiar, asfaltar, se guardan en el cajón, y 
tengan que volver a pedir que se actúe. Y así, año tras año. Les traigo esta moción para 
que entre quien entre en el gobierno, gane siempre Argentona. Presento esta moción 
para que los vecinos y sus justas reclamaciones sean atendidas, pase lo que pase 
después de abrir las urnas. Aquí no hablamos de colores políticos, ni de ideologías, ni de 
intereses partidistas, aquí estamos hablando de Argentona. Muchas gracias.

Sra. alcaldessa.- Sr. Collet.
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Sr. Xavier Collet.- Gràcies. Bé, aquesta és una moció que el nostre grup no la votarà a 
favor. Ens sorprèn una mica que en aquesta moció s’afegeixin altres grups, barrejant del 
tot els papers que ens toca fer a cada un. I perdre els papers jo penso que és l’últim que 
s’hauria de fer. Davant d’una moció, davant d’una proposta, es pot estar a favor, es pot 
estar en contra, però cada un ha de jugar i ha de fer el paper que li correspon. Una de les 
coses que evidentment té raó quan planteja aquesta moció és que el que no pot ser, és 
inacceptable, com diu la moció, és que s’aprovin projectes, es destinin diners, temps, i 
després no s’acabin fent. És evident que això és una molt mala gestió. Quants projectes, i 
des de fa anys, s’han quedat al calaix. Projectes que ens han venut, projectes que ens han 
dit que es farien, projectes que ens han dit ara ja això està encarrilat, i després al final no 
en sabem res, es queden al calaix i caduquen, i després la feina encara és més 
complicada, etc. Està clar que això és inadmissible. Una altra de les coses que té raó la 
moció és quan diu que vénen eleccions, es fan promeses, es promet de tot i després no 
es fa res. I això també és greu. I això els ciutadans ho acusen especialment. I ens en 
acusen especialment a la gent que ens volem dedicar a la cosa pública, a la política. I per 
tant, és quelcom que hauríem de vigilar de no repetir, de no fer, de canviar-ho, 
d'aprendre’n i canviar-ho, no? Però justament per això, justament perquè no creiem que 
s'hagin de fer promeses al final d’un mandat, quan vénen les eleccions i promeses i 
acords que no es puguin complir, precisament per això, nosaltres no podem votar a favor 
d’aquesta moció, perquè aquesta és una moció feta abans de les eleccions, és una moció 
que promet l’impossible i és una moció que no servirà per fer res. Perquè aquests 
projectes que parla aquí fa molts anys que estan en dansa, no? Ho explicaré. Si no volem 
parlar en termes electorals, perquè és veritat que encara falten 7 mesos, però podem dir 
que estem a finals del mandat, falten 7 mesos per acabar el mandat i el que cal, quan 
s’acaba el mandat, no és fer promeses sinó explicar els fets, els resultats. Això és el que li 
pertoca al govern. Per això parlava abans de que em sembla que hi ha com una pèrdua 
de papers, no? Al govern li toca explicar què s'ha fet, defensar la seva feina, les 
realitzacions, els resultats, allò que els ciutadans poden veure, tocar, gaudir, disfrutar de 
la gestió pública que hi ha hagut durant aquests anys. Això és el que li toca al govern, i el 
govern no ho fa. I, de fet, no tinc més remei, em ve al cap, forçosament, que aquesta 
manera de fer, no és la primera vegada. Vostès van protagonitzar un fet que jo diria 
insòlit. Fa tres anys, tres anys i mig, que jo diria que és únic, a Catalunya. En la història 
democràtica de Catalunya. I és que a la campanya electoral última, es van presentar 
vostès amb els mateixos partits que ja governaven abans. Es van presentar amb les 
mateixes o quasi les mateixes persones que ja governaven abans. Es van presentar amb 
un candidat que era la mateixa persona que ja tenia l’alcaldia abans. I van fer tota 
aquesta campanya sense explicar res del que havien fet durant aquell mandat. Parlaven 
d'altres coses. Si repassen la campanya ho podran veure. Parlaven d’altres coses, molt 
interessants, però no van retre comptes a la ciutadania, i això és el que toca fer quan 
s’acaba un mandat i quan ens presentem a les properes eleccions. Vostès no ho van fer. 
Però a nosaltres no ens agrada que això es torni a repetir i no volem participar d’aquesta 
manera de fer. I reconeixem que els hi va sortir bé, la jugada. Evidentment, ho van fer, en 
termes electorals, bé, però no és la nostra manera de fer política. Nosaltres creiem que a 
vostès els hi toca retre comptes, explicar què han fet, no fer promeses quan falta poc o 
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quan ja s’està acabant el mandat. Potser el govern ens dirà que hi estan treballant. I que 
com hi estan treballant, en tots aquests projectes que s’anomenen aquí, és lògic que hi 
donin suport. Bé, abans ja s’ha dit, i en múltiples ocasions en aquest Ple, hem vist una 
manera de fer que és respectable, que és que quan es presenten mocions i les presenta 
algun grup de l’oposició, el govern diu si amb això ja hi estem treballant i ja ho estem 
triant endavant, vostès han presentat això quan nosaltres ja hi estem treballant, doncs 
no li podem aprovar justament per això. Bé, doncs, en aquest cas, no sé per què, actuen 
diferent, no? No sé per què tenen aquesta actuació diferent. No sé si és que hi ha un 
tracte diferent amb els grups de l’oposició. El tracte diferent hi pot ser, perquè 
evidentment som diferents, però en tot cas, ens agradaria saber a raó de què ve aquest 
tracte diferent quan es presenten mocions des d'uns grups o des d’uns altres. També 
deia que aquesta moció és impossible i això és evident. Si els ciutadans han escoltat la 
moció, es parla de Sant Miquel del Cros, el torren de la Salut, de Can Barrau, de Can 
Ramí, de Can Cabot, de les Ginesteres, del centre del poble... És que es parla de tot! 
D’acord que després es concreta i es diu que de tots aquests només uns quants, però 
clar, és que aquests quants tampoc són pocs. Aquests quants acaben sent, a veure, can 
Raïmí, can Cabot, el torrent de la Salut, el Rocar d’en Serra i Can Barrau. Clar, són 
projectes que no són poca cosa. Cada projecte d’aquests té una dificultat enorme. Per 
això fa anys que estan com estan i no es desencallen. Primer per la dificultat i segon 
perquè la gestió que se’n fan, doncs, cada govern, posa les seves prioritats, no? Però 
algun dels regidors que ara aprovaran això és capaç de dir-li als ciutadans que ara que 
aprovarem això, ara sí que es farà tot? Justament ara que aprovem aquesta moció, a final 
de mandat, ara sí que es farà? Només faltava aprovar una moció perquè es fessin? Jo crec 
que no. La dificultat de cada un d’aquests projectes és molt gran i no es pot dir ara ho 
farem tot, sense explicar als ciutadans què és el que es farà amb cada un d’ells, quin és el 
full de ruta, perquè clar, són molt diferents. Què és el que s’ha de fer amb can Barrau? De 
fet, a la moció no parla de quin és el problema. Can Barrau té un problema greu, però 
exactament quin és no se sap. La moció no ho diu. Se suposa que deuen ser les zones 
verdes de can Barrau. Se suposa que deu ser això, però no ho diu. Però clar, la solució a 
can Barrau, la solució al torrent de la Salut o la solució a can Raïmí, can Cabot, són molt 
diferents. Llavors, no es pot dir ho farem tot i ens quedem tan contents. No pot ser 
aquest brindis al sol, aquestes promeses que són impossibles de complir. Cal, si els 
regidors i els grups polítics volem tenir compromisos, cal que ens posem d’acord, cal que 
parlem i marquem un full de ruta. Amb cada un dels projectes. I, modestament, jo els 
convido a llegir l’Escletxa número 51, que sortirà aquesta setmana que ve, on plantegem 
propostes concretes per dos problemes d’aquests importants, can Cabot i can Raïmí. I no 
plantegem resoldre tots els altres, que són greus, però no, cada un marca les seves 
prioritats. I per nosaltres, les prioritats, si la volen llegir, aquesta revista sortirà la 
setmana que ve, és la nostra, la de txArgentona, ho expliquem. Un full de ruta clar. Per 
últim, deia que aquesta moció no servirà per fer res. Primer perquè el Ple aquest no és el 
lloc on ens puguem comprometre a tirar això endavant. Perquè la majoria del tràmit que 
requereixen aquests projectes són funcions que té potestat l’alcaldia o la junta de govern. 
És a dir, no passaran pel Ple. Si algun passa pel Ple no és, ni de bon tros, el primer tram 
que cal fer ara. Per tant, el que cal ara és compromís del govern. Que ens comprometem 
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nosaltres, el Ple que hi ha ara, a una cosa que ha de fer el govern, entenem que no ens 
toca fer-ho a nosaltres, això. A més a més, també queda clar qui és que pot prendre 
aquest compromís, perquè aquí es parla de que els prenguem aquest compromís, 
exigirem a l’equip de govern proper, li recordarem i li exigirem que compleixi aquest 
compromís. Nosaltres li hem d’exigir al Ple que vindrà després de les eleccions, que 
compleixi aquest compromís? Nosaltres? Això vulnera les lleis més bàsiques de la 
democràcia. Només faltaria que el govern que vingués després hagués de dependre de 
les nostres exigències. El govern que vindrà després i el d’ara està sotmès a les exigències 
dels ciutadans, però no d’un Ple anterior, que es compromet a una cosa perquè ho faci 
un altre. Em sembla que, com dèiem, és una pèrdua de papers. I per tant, nosaltres no hi 
podem votar a favor. Jo li recomanaria al Sr. Fragoso que si el que vol és pressionar al 
govern perquè es comprometi, ha tingut bastantes ocasions aquests últims anys. Quan li 
aprovava els pressupostos, li podia haver exigit qualsevol d’aquests projectes, cada any 
un projecte, comprometre’s a no aprovar el següent si no es tirava endavant un dels 
projectes. I segur que haurien avançat molt més del que no s’ha avançat ara. Per tant, 
ens sembla que no és el lloc, no som nosaltres qui hem de fer-ho. El compromís el 
prenem nosaltres amb els ciutadans, explicant exactament el què farem i explicant el que 
no es pot fer i no fent promeses a l’aire. Per tot això, nosaltres ens abstindrem, no 
votarem en contra perquè estaria molt bé que es pogués fer tot això, però no volem 
enganar als ciutadans, precisament perquè no els volem defraudar. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Abans de passar la paraula, volia fer algun aclariment. Quan nosaltres 
votem en contra o ens abstenim en una moció on se’ns insta a fer alguna cosa que ja 
estem fent, normalment ens abstenim o votem en contra perquè ja l’estem fent, per tant, 
no ens podem instar a nosaltres mateixos. Aquí estem parlant de projectes que superen 
el mandat. Són projectes que no es fan en una legislatura, per tant, jo entenc la filosofia 
d’aquesta moció. És un compromís davant dels veïns. Entenc que a vostè li pugui semblar 
que és perdre papers, etc., però des del nostre punt de vista, els veïns es mereixen un 
compromís per part de tots els grups, perquè ells saben que, com vostè diu, en set 
mesos hi ha eleccions, per tant, si guanya un altre grup, potser aquest altre grup no 
voldrà tirar endavant un projecte que fa anys que arrosseguem, que clama el cel que es 
resolgui d’una vegada. Jo crec que no és una moció, és més una moció de declaració 
d’intencions i de suport per part dels regidors que formem aquest consistori de cara a 
uns veïns que evidentment, reclamen des de fa molts anys. Nosaltres hem fet molt sobre 
aquests projectes, més que moltes vegades, altres governs anteriors. Si vols, li passo la 
paraula al regidor Àngel Puig, que ens en farà cinc cèntims. Hi ha un que sí que és cert 
que no hem treballat prou, que és nostra senyora de la Salut. Aquí hi ha una qüestió que 
és que en el seu moment, molts veïns o una part dels veïns van manifestar clarament que 
no ho volien fer i el que estem treballant ara és intentar veure si es pot tirar endavant un 
projecte amb un cost més baix, perquè els veïns no hagin d’assumir costos tan alts de 
contribucions. Abans de passar la paraula als altres i per al·lusions, passo la paraula al Sr. 
Puig.
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Sr. Àngel Puig.- Gràcies, alcaldessa. En tot cas, crec que valdria la pena, si ens centrem en 
els quatre últims, és cert que el que menys treballat hi ha és el del torrent de la Salut. Els 
altres tres són projectes que s’estan treballant i, en tot cas, si no hi ha una credibilitat per 
part dels grups de l’oposició cap al govern, valdria la pena escoltar els veïns, perquè 
realment poguessin manifestar-se, estiguin o no d’acord amb el procediment que estem 
utilitzant. Precisament la setmana passada vam tenir una reunió amb les dues juntes de 
compensació de can Cabot i amb les associacions de veïns, per poder continuar el que ja 
hem manifestat en altres Plens, de com estan les negociacions, com està el treball, com 
s’està treballant el projecte d’urbanització de can Raïmí amb la seva actualització de la 
reparcel·lació, tot seguit ve can Cabot, i aquí és on vàrem posar sobre la taula com està 
tot. Si recordeu, en els Plens anteriors vàrem parlar de que hi ha un compromís de que a 
31 de desembre ha d’estar acabat aquest projecte de reparcel·lació de can Raïmí. Tot 
seguit ve can Cabot, que ja vaig manifestar que portava endarreriment. Un 
endarreriment que calculem que serà d’entre dos i tres mesos, però no voldria ara 
tampoc fixar el temps. I que, a partir d’aquí, és quan es publiciten, s’aproven aquests 
projectes i es publicita la seva execució. Hi ha tot un procediment que sabeu que és molt 
llarg i costós i és on vostè mateix, Sr. Collet, em va retreure en un Ple municipal que no 
podíem donar llicències municipals fins que no s’aprovessin aquests projectes i es 
tiressin endavant les obres. I és cert, jo no vaig contestar-li, no li vaig tornar la paraula, 
però és cert que és així. No podem donar llicències fins que no s’aprovin aquests 
projectes. Això en quant a can Raïmí i can Cabot. Hi ha aquí veïns presents a la sala i que 
a precs i preguntes, si volen, poden manifestar-se, encara que sigui en un to crític, si ho 
consideren oportú. Però en quant a can Barrau 2, fa molt temps que hi estem treballant. 
Però, a més a més, no només això, sinó que diria que portem quatre mandats anteriors 
que can Barrau està estancat. I estancat no perquè l’Ajuntament vulgui. Sí que és cert que 
no ha estat un dels projectes prioritaris, però sí que no s’ha deixat. No s’ha deixat mai 
perquè hi ha hagut una tossuderia per part de la propietat de no fer aquestes obres a les 
zones verdes si no era a partir d’ell aportar uns diners i que l'Ajuntament se’n cuidés. Això 
no podíem fer-ho si no hi havia una junta de cooperació realitzada i feta. I aquí hi ha 
hagut un estira-i-arronsa i ara, en tot cas, penso que hi ha proves més que evidents i les 
podem demostrar, que hem hagut d’emplaçar al propietari a que l'Ajuntament anirà per 
la junta de cooperació, no acceptem el fet de que ell posi els diners, quan dic ell és el 
propietari, posi els diners per poder executar aquestes zones verdes, sinó que executarà 
l'Ajuntament, a canvi de quotes urbanístiques que se li aniran passant. Per què? Perquè si 
ell manifesta la voluntat de posar uns diners molt concrets, pot ser que, lògicament això 
es dispari, amb els anys que han passat i que no tinguem prou diners. El que està clar és 
que l'Ajuntament no carregarà amb la diferència de la despesa. I estem en aquest 
moment. I estem amb l’advocat del Sr. Navas parlant d’aquests termes, cosa que no 
accepten, també ho manifesto. Però bé, en tot cas, serà un procediment. I acabo. Amb en 
Rocar d’en Serra, em quedo amb les quatre últimes que hi ha a la moció, com deies tu, 
Fran, el compromís és que abans del 31 de desembre estigui asfaltat tot el Rocar d’en 
Serra. La interpretació del vot favorable a la moció és una interpretació de compromís, 
independentment de que s’hi estigui d’acord o no.
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Sra. alcaldessa.- No sé si hi ha alguna resposta per al·lusions o podem passar als grups 
que han demanat intervenir. 

Sr. Xavier Collet.- Breument. Uns aclariments sobre el que acaba de dir el regidor Puig. 
Les llicències d’obra a can Raïmí i can Cabot, no es podran donar quan s’aprovin els 
projectes, es podran donar quan es comencin a fer les obres, quan les màquines estiguin 
a sobre dels carrers. D’acord. La segona cosa és, aquest projecte que es van 
comprometre a tenir-lo aprovat és el projecte actualitzat del que es va aprovar l’any 2009, 
que vostès després van deixar passar el temps i que les inscripcions al registre van 
caducar i que el projecta també va caducar i fins el 2022, és aquest el que pretenen 
aprovar. Si ho fan, els felicitaré.

Sr. Àngel Puig.- No explica les raons de l’estancament. 

Sr. Xavier Collet.- D’acord. I la tercera cosa que volia aclarir, aquesta situació que explica 
de can Barrau 2, ens explica tota aquesta situació d’ estira-i-arronsa, amb l’advocat i la 
propietat, doncs miri, la mateixa argumentació li podria explicar jo de l’any 2009, perquè 
també estàvem en aquest punt. En aquest punt que ens explica que estan ara en el 2022, 
és pràcticament semblant al que estàvem en aquell moment. Jo el que els hi demano al 
govern és assumir el paper de govern i, quan acabi el mandat, explicar les realitzacions, 
perquè les intencions i les promeses estan molt bé, però al final del mandat el que cal és 
concretar-les. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Per explicar el nostre sentit del vot. Vam estar parlant sobre aquesta 
moció i vam decidir que faríem un vot a favor i un vot en contra i explicarem per què. En 
el meu cas, jo votaré a favor, la Cristina hi votarà en contra, però vull explicar els motius. 
Coincideixen en part amb el que ha explicat el regidor Collet, molt ben explicat. Per una 
banda, sí que estem d’acord tots que aquests projectes s’han de tirar endavant, són d’un 
gran interès públic, d’una gran rellevància pública, per tant, s’han de fer. S’haurien de fer 
segurament d’acord amb una planificació estratègica, com a mínim a quatre anys vista, a 
nivell de legislatura. Però també és veritat que hi ha coses que ens fan dubtar una mica, 
de la presentació de la moció, com per exemple que s’hagi presentat uns mesos abans de 
les eleccions. Creiem que, igual que ha comentat el regidor Collet, probablement el 
regidor Fragoso potser, que alguna qüestió sí que tenia posada al seu acord amb el 
govern d’Unitat per tirar endavant els pressupostos i és un bon moment per pressionar 
sobre aquests projectes i veure que es vagin avançant. Naturalment, jo crec que un dels 
problemes, que no es veu gaire, però és que probablement, perquè s’avança tant de 
tortuga és possiblement per una infradotació dels serveis centrals d’aquest Ajuntament i 
dels serveis tècnics també, perquè això al final el que genera és que aquests projectes 
poden quedar, no descartats, però sí que al final, com menys dotació tens, queden més 
endarrerits. Encara que tu els hi vulguis donar prioritat, al final, si els serveis tècnics i els 
serveis centrals són els que són, al final, es creen colls d’ampolla, això és una qüestió 
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natural. I intentar lluitar per retenir i intentar captar el talent a l'Ajuntament d’Argentona, 
perquè si ens fallen aquests elements nuclears i bàsics, tot l’altre, pràcticament tot 
l’Ajuntament deixa de funcionar correctament. Per tant, jo penso que hi ha aquesta 
qüestió elemental primer i després plantejar-se quines són les prioritats que s’han de 
tirar endavant des de l’Ajuntament, perquè actualment ho fan amb unes condicions 
precàries. Tots són importants, probablement, hi haurà alguns que es reclamen més pels 
veïns que altres, però tots s’han de fer. Per això un dels vots serà a favor, perquè 
naturalment, no volem que es malinterpreti res, volem deixar constància que aquests 
projectes tots són necessaris pel poble. Però, per altra banda, hi ha qüestions d’aquesta 
moció que ens fan dubtar. Una altra qüestió que també ens fa dubtar, també ho ha 
apuntat el regidor Collet, és si realment podem nosaltres, d’alguna manera, vincular a un 
futur plenari. Jo aquí intento fer una interpretació de dir mira, és un compromís més aviat 
personal i polític i, en base a això, podem entendre que és un compromís personal per si 
tornem a sortir regidors que ens hi posarem seriosament. Naturalment, és un tema que 
tant la Cristina com jo, són projectes que ens prenem molt seriosament, que creiem que 
s’han de tirar endavant, repeteixo, però sí que és veritat que a vegades, com es formula a 
la moció, deixar clar que nosaltres no podem vincular a futurs governs, molt menys des 
d’ara i la posició que tenim actualment. Si un futur grup municipal vol vincular, a través 
d’un pacte de govern, a un futur govern, a una futura legislatura, és un tema interessant, 
que el mateix Fran Fragoso podria haver plantejat això quan negociava els pressupostos, 
i és una qüestió que es pot plantejar també a la propera legislatura o es pot plantejar de 
cara al proper pressupost, a veure si “s’apreta” en aquestes qüestions. Per tant, a 
nosaltres ens interessen molt tots aquests projectes, s’han de tirar endavant, sí. Tenim 
uns recursos molt limitats, també. Per tant, probablement, s’hauran d’establir unes 
prioritats, una planificació, probablement anirien per aquí les coses. Ara bé, el nostre 
grup municipal sempre ha defensat que ha de ser una prioritat el microurbanisme i la 
recepció de les urbanitzacions. Per tant, creiem que són temes prioritaris dins del conjunt 
d’inversions que ha de fer l'Ajuntament. Aquestes haurien d’estar dins de les prioritàries, 
front d’altres qüestions. Nosaltres sempre n’hem fet bandera i ho hem reclamat. El tema 
d’en Rocar d’en Serra, ho hem dit vàries vegades en diferents Plens, com estava la 
qüestió, perquè encara passes per allà i s’ha fet algun pedaç, però, en essència, continua 
estant faltat d’un reasfaltat seriós. Hi ha moltes zones per reurbanitzar, hi ha zones que 
directament no estan ni recepcionades, com és el cas de can Cabot i can Raïmí. Per tant, 
hi ha molts deures per fer. Però precisament perquè hi ha hagut aquest microurbanisme, 
que és una qüestió que s’hi hauria d’abocar el govern de forma molt més prioritària, per 
això com a mínim hem dit que un vot hauria de ser-hi a favor. Per tant, queda aquí el 
nostre argumentari de per què un vot és a favor i un vot és en contra. Moltes gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Gràcies, Sra. alcaldessa. A veure, el Sr. Fran Fragoso, del PP, ens 
planteja aquí, ens anuncia que aviat hi haurà eleccions, en aquest text, cosa que més o 
menys ja coneixíem. I aleshores, ens diu que, bé, ho dic en castellà, vostè va dir que ho 
presentaria en català però veig que l’ha presentada en castellà, ya hay algún grupo 

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

11
a0

70
93

13
36

48
59

9b
8a

fb
e0

20
1e

3a
69

00
1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

14/11/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

15/11/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

722

diciendo que hasta traerán el AVE a Argentona. Hahaha. Això ho dic jo, hahahaha. 
Nosaltres creiem que home, està bé, això, com acudit, però que està bé en un altre lloc. 
Jo crec que en el Ple de l'Ajuntament s’han de dir coses que siguin veritat. I un regidor ha 
de dir coses que siguin veritat. I més si es posen en una moció. Jo, sincerament, li 
demanaria que aquesta frase la retirés, perquè un regidor, no sé. I això, quan vostè 
mateix va dir que no hi havia cap grup, perquè nosaltres li vam preguntar i ens va dir que 
no, a la comissió informativa, li vam preguntar quin grup ha dit que portava l’AVE a 
Argentona i vostè va dir que no hi havia cap grup que ho hagués dit. Llavors jo li demano 
que per favor, de muto propi, tragués  aquesta expressió del text. Pel que fa al contingut 
de la declaració, de la proposta, clar, vostè proposa vetllar per l’impuls, tradueixo, 
aprovació i execució de totes i cada una de les actuacions necessàries per donar solució a 
la situació urbanística actual de can Raïmí, can Cabot, torrent de la Salut, Rocar d’en 
Serra, can Barrau 2. Val. Lo primer de tot és que nosaltres ja estem tot el mandat vetllant 
per l’impuls, en el seu moment per aprovació, execució de totes les seves actuacions. 
Només recordar que vam plantejar una interpel·lació sobre el lliurament a la urbanització 
de can Raïmí i can Cabot. Fins i tot el regidor ens va dir que a primers de l’any que ve, que 
ja quasi i som, podrien demanar llicències. Cosa que dubtem que sigui realment així, 
però, en tot cas, ho vam plantejar. Vam plantejar la conveniència de fer aquest 
lliurament, de que aquestes urbanitzacions d'una vegada quedin incloses al poble, fent 
tots els tràmits i projectes necessaris. El tema del Rocar d’en Serra, també l’hem inclòs 
quan hem preguntat què estava passant que no sortien les licitacions d’asfaltats, 
arranjaments de carrers. Bueno, repiquin les campanes del campanar, que també són de 
l'Ajuntament, em sembla, perquè ara ja està licitat, això. Vam fer una moció, 
conjuntament amb altres grups municipals, demanant, instant a l’alcaldia, això que diu 
que ja fa, de que es pintessin els passos de zebra, tota la senyalització i tal. Si vostès van a 
can Barrau 2, una de les característiques típiques de la urbanització és que els passos de 
zebra no es veuen. Però bé, nosaltres seguirem i seguim instant i vetllant per l’impuls, 
aprovació i execució de totes i cada una d’aquestes actuacions, siguin grans o petites. Per 
tant, nosaltres, tot això, nosaltres sí que ho fem. Lo que és estrany és que s’hagi de dir 
ara i que llavors el govern i qui li dona suport, digui que s’ha d’aprovar això. Després, una 
altra contradicció, de fet és que digui que això és comprometre als propers governs. Jo 
crec que els propers governs o Plens, se’ls pot comprometre moralment, però mai de 
facto, perquè si hi ha un projecte i no hi està d’acord, és totalment sobirà el Ple que 
vingui, en unes altres eleccions, per canviar-lo. Per tant, nosaltres no tenim cap 
inconvenient en votar a favor aquest vetllar per l’impuls, aprovació i execució de totes i 
cada una de les actuacions necessàries per donar solucions urbanístiques en aquests 
indrets i també a altres. Perquè potser vostè té un interès més particular en aquests 
indrets.

Sra. alcaldessa.- Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Por ahí no vaya.
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Sr. Josep Arenas.- Per favor no m’interrompi. Ho dic perquè nosaltres estem favorables a 
donar aquesta solució, però no únicament a aquests llocs del poble, perquè n’hi ha 
d’altres que també tenen situacions pendents i que han estat aprovades en el Ple de 
l'Ajuntament. I no ho dic per cap qüestió de situació personal ni d’interès personal de 
ningú, per si algú ha pogut interpretar malament això. Ho dic perquè al final s’acaba fent 
una proposta d’aprovació d’aquests llocs, que ens sembla que estem d’acord, però que 
n’hi podien haver molts altres. El poble té molts altres llocs en els que cal resoldre alguns 
d’aquests temes. Dit això, ja dic, li demanaria, home, retirar aquesta frase i nosaltres no 
tenim inconvenient en votar-la a favor. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Gracias, Sra. alcaldesa. A ver si me da tiempo a todo, porque ya, 
tantas cosas que he escuchado… Lo primero de todo, cuando yo presento una moción, 
yo no me voy a dirigir a ningún grupo, pero a muchos se ve que les molesta que yo con el 
equipo de gobierno, apruebe presupuestos que, por ejemplo, el Rocar d’en Serra fue, en 
los últimos presupuestos, uno de los 14 puntos que, si querían que aprobara los 
presupuestos, me tenían que aceptar. Parece que les escueza. ¿Porque ellos son de un 
extremo totalmente al mío? Es que no sé qué problema hay. Ese es el problema que tiene 
la política. Porque si aquí viniéramos por nuestros vecinos, nos daría igual los ideales 
políticos. Y muchos, es que estás con el PP. Y no me escondo de nada, qué problema hay, 
que esté con el PP, ¿porque hay pactado unos presupuestos con ellos? ¿Díganme qué 
problema hay? ¿Al final quienes son los beneficiados, los vecinos o nosotros? Los vecinos, 
que yo creo que estamos para eso. Es que yo no me escondo. La amistad que tengo con 
ellos, yo no me escondo. Con Àngel Puig hablo, esta semana y la anterior, casi cada día 
por un problema, por otro. Y es que no lo entiendo, de verdad. Después, me sorprende 
muchísimo, a lo mismo he dado una noticia bomba, ¿ninguno de ustedes se va a 
presentar en las próximas elecciones? ¿Ninguno? Porque aquí lo que se dice, que se nota 
que no se han leído la moción, porque la he presentado yo, es coger un compromiso y 
que se tire todo hacia adelante, no que se empiecen los proyectos de nuevo, porque los 
proyectos se están trabajando. Es coger el compromiso de tirar hacia adelante. Pero yo, 
por lo que veo, ninguno de vosotros os vais a presentar, porque si ninguno queréis coger 
ese compromiso, no nos obliga a nada más. Que nuestros vecinos tengan un 
compromiso de que todos los que estamos aquí vamos a una, con estos proyectos. 
También me ha sorprendido, estos proyectos no son de hace dos años ni tres años. Yo 
creo que la que menos culpa tiene es la Sra. alcaldesa. Estos proyectos, ha estado 
gobernando el PSC, ha estado gobernando TxArgentona, ha estado gobernando 
Convergència, ha estado gobernando la CUP, ERC, etc. Todos. Menos yo. Que a veces, 
desde la oposición, he conseguido más cosas que otros gobernando y la verdad me 
enorgullece eso. Y es que parece que ninguno ha estado gobernando y parece que todo 
es nuevo. No lo entiendo. Qué más. Sé que a veces molesta cuando yo presento una 
moción, porque si no, no se entiende. Es una moción muy sencilla de entender. Sí, sí, 
soplen.
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Sra. alcaldessa.- Doncs passaríem a votació. 

Sra. secretaria.- Hi ha hagut una proposta d’esmena, no sé si l’accepta o no.

Sr. Francisco Fragoso.- No, porque si se da cuenta, cuando la he leído, me la he saltado. 
No me he dado ni cuenta. No lo he dicho, pero está. Si lo del AVE en Argentona molesta, 
es por ironía, lo retiro. 

Sra. Susana López.- Em permet, Sra. alcaldessa? Per al·lusions. Sr. Fragoso, le prometo, 
se lo digo en la lengua en la que usted y yo normalmente hablamos personalmente, no 
nos molesta ni muchísimo menos que cualquier grupo municipal de este pueblo trabaje 
por el pueblo. No nos molesta. Al contrario. Estoy muy contenta de verle hoy tan 
implicado en esta moción. De hecho, nosotros la vamos a votar a favor, porque entiendo 
que usted ha dicho que va a retirar esta frase que usted ha dicho que es ironía. Nosotros 
lo único que nos gusta es que cuando se presenta una cosa, un documento oficial, haya 
un poco de seriedad. Que no digo que no la tenga, el PP, pero que esta frase le quitaba 
mucha seriedad, a esta moción, y por eso le pedimos que por favor la retire. Pero en 
ningún caso nos molesta que usted pacte con quien pacte. Lo que sí que nos, es verdad 
que usted dice que no se esconde, pero yo le tengo que recordar que un poquito sí que 
se ha escondido durante un par de añitos, pero bueno, esto también es irania y me lo 
permitirá. Muchas gracias. 

Sra. alcaldessa.- Sra. secretaria.

Sra. secretaria.- S'eliminaria l’ultima frase.

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació de l’esmena.

Sotmesa a votació l’esmena de l’anterior moció, consistent en la supressió d’una frase en 
la part expositiva, s’aprova per 12 vots a favor (Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual 
Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere 
Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà, Susana A. López Rico, Josep 
Arenas Ponsa, Bernat Calvo Català i Juan Fco. Fragoso Escribano), 1 vot en contra (Cristina 
Maynou i Casanovas) i 4 abstencions (Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, 
Montserrat Matas Oliveras i Joan Martín Garachana)

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació de la moció.

L’anterior moció esmenada quedarà redactada de la següent manera:

“”4.2. Moció del grup municipal Fran Fragoso, per aconseguir un acord de Ple de tots 
els grups per mocions i projectes endarrerits
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La situación en la que se encuentran varias calles o urbanizaciones del pueblo (San 
Miguel del Cros, Can Cirés, Can Ferreters Can Barrau, Del Rocar d’en Serra, del Torrent de 
la Salut, de Can Raimí, de Can Cabot, de las Ginesteras, de can Barrau 2, de can Serra 
Lladó, centro del pueblo)es de dejadez. Esto no es tolerable cuando se han trabajado 
proyectos de obra, de urbanización,…, algunos de ellos llevando años aprobados, pero 
sin llegar a ejecutarse.

Después de haber hablado con tantos vecinos, haber escuchado sus quejas se entiende 
que es intolerable e inaceptable que se aprueben proyectos, se destine un muy valioso 
tiempo en estudiarlos e incluso dinero en estudiar su viabilidad, y no se terminen 
ejecutando. 

No puede ser que, cuando vienen las elecciones se prometa de todo y pasen 4 años y no 
se haga nada. 

Es necesario exponer a las y los vecinos de Argentona la firme voluntad de esta 
corporación de priorizar estos proyectos y manifestar la expresa voluntad que, de seguir 
en el próximo mandato, aunque sea tan solo uno, o algunos de nosotros, se mantendrá 
este compromiso y se recordará y exigirá al equipo de gobierno que corresponda el 
compromiso adquirido por los miembros que configuran el plenario en este mandato.

Para concretar, e intentando dar prioridad a situaciones más complejas y, por 
consiguiente, a los proyectos más relevantes a nivel de dificultad técnica, los 
compromisos a adquirir serían referidos, en concreto a :

- Can Raimí i Can Cabot:
En ambas urbanizaciones, éste ayuntamiento acordó el cambio de sistema, pasando a 
modalidad de cooperación, con lo cual la iniciativa en el desarrollo del polígono 
corresponde a ésta Corporación. El nuevo POUM ha delimita los polígonos de actuación. 
Corresponde ahora adoptar los acuerdos pertinentes para la impulsión de cada uno de 
los trámites necesarios para lograr que estas urbanizaciones cuenten con todos los 
servicios necesarios y las urbanizaciones puedan ser recepcionadas.

- Torrent de la Salut: hay un proyecto redactado para las obras de urbanización. Debe 
actualizarse y corregirse lo que corresponda e impulsar su plena ejecución.

- Rocar d’en Serra: dar prioridad al tema y aprobar el instrumento que corresponda 
para dar solución a la falta de mantenimiento de esta zona.

- CAN BARRAU 2: después de años dando vueltas al tema, debe asumirse la necesidad 
de encontrar una solución a la situación: fijar una hoja de ruta y adoptar los acuerdos 
necesarios.
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Si bien estos son solo unos ejemplos de los problemas reales que tiene nuestro pueblo, 
sería realmente positivo conseguir el compromiso unánime de no desatenderlos.

Por todo ello, sometemos a la consideración del Pleno el siguiente Acuerdo: 

Primero.- Los miembros que configuran este Plenario, asumen el firme compromiso de 
velar por el impulso, aprobación y ejecución de todas y cada una de las actuaciones 
necesarias para dar solución a la situación urbanística actual de Can Raimí, Can Cabot, 
Torrent de la Salut, Rocar d’en Serra, Can Barrau,2, según se ha expuesto. Esto no impide 
la posibilidad de modificar los proyectos o formas de actuación, en caso que se considere 
conveniente para dotar de agilidad, simplicidad, viabilidad o efectividad a la solución 
propuesta.

No obstante, el Pleno del Ayuntamiento de Argentona decidirá.””

Sotmesa a votació l’anterior moció esmenada, s’aprova per 12 vots a favor (Georgina 
Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan 
Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego 
Marfà, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat Calvo Català i Juan Fco. Fragoso 
Escribano), 1 vot en contra (Cristina Maynou i Casanovas) i 4 abstencions (Montserrat 
Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras i Joan Martín 
Garachana)
 
5. Propostes urgents

No se’n formula cap

6. Precs i Preguntes

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Atesa la necessitat que els centres escolars 
públics d’Argentona gaudeixin de la màxima accessibilitat, el grup del PSC presenta 
perquè li sigui contestada en el Ple d’avui la següent interpel·lació. Considera el govern 
municipal que els centres públics de la vila gaudeixen de l’accessibilitat necessària i que 
en ells s’hi ha suprimit o evitat les barreres arquitectòniques que impedeixen o dificulten 
l’activitat normal de tots els seus usuaris? Quines mesures ha pres el govern municipal 
per la supressió o evitació d’aquelles barreres arquitectòniques o d’altres que 
impedeixen o dificulten l’accessibilitat dels seus usuaris? Quines mesures prendrà el 
govern municipal per la supressió o evitació d’aquelles barreres arquitectòniques o 
d’altres que impedeixen o dificulten l’accessibilitat dels seus usuaris? Aquesta 
interpel·lació fa referència als centres escolars, però s’ha de dir que tenim en alguns 
edificis municipals veritables dificultats per l’accés de tothom i voldríem saber una mica, 
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en el cas concret de les escoles, però també en els altres serveis que ha d’accedir tothom 
en condicions d’accessibilitat. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Cervantes, com a regidora de manteniment d’edificis. És un tema 
que està entre educació i manteniment. 

Sra. Montserrat Cervantes- Gràcies, alcaldessa. Doncs no, no considerem el govern que 
tinguem tots els centres, tant escolars com altres municipals, que reuneixin totes les 
condicions d’accessibilitat. En som conscients, que n’hi ha alguns que no, que faria falta 
més inversió. Per exemple, de les quatre escoles que tenim, n’hi ha tres que tot això està 
una mica més acurat o més endavant. Hi ha una escola que no garanteix aquesta 
accessibilitat. El que passa és que per les característiques d’aquesta escola, requereix 
d’un estudi molt més acurat i no se n’ha fet cap fins ara. Penso que l’hem de fer. 
Actualment i fins ara, no hem tingut, per sort, cap demanada que ens hagi fet córrer per 
fer aquest projecte, i està bé, perquè és un projecte que no s’ha de córrer, però sí que s’hi 
ha de pensar. Com aquesta escola, hi ha algun altre centre, com l'Ajuntament vell, que ho 
hem solucionat amb una rampa, però lo seu seria treballar coses amb més cara i ulls. 
S’ha salvat una miqueta, igual que s’ha fet aquí, però tot és millorable, i sí, acceptem i 
admetem que és millorable. 

Sra. Susana López.- Gràcies, regidora, només una cosa, si el govern ara no té constància 
de que hi hagi cap infant que tingui aquesta necessitat a aquesta escola, però pensi que 
potser, potser, les famílies que voldrien portar els seus nens, els seus fills, a aquesta 
escola, aquestes barreres ho poden minvar, el dret que tenen lliurement a triar el centre 
escolar, per tant, posem-nos a treballar amb això. Sé que és una inversió gran, sé que cal 
un projecte acurat, però crec que amb aquestes coses sí que val la pena posar-hi diners i 
sí que demanarem, i ho avanço ara, a l’equip de govern, que en el pressupost que 
s’aprovarà aviat, hi hagi la consigna pressupostària necessària per adaptar aquesta 
escola, que no esmenarem, perquè no volem assenyalar ningú públicament, perquè hi 
hagi les inversions adequades per adaptar-la i perquè tothom qui vulgui anar, hi pugui 
anar en les mateixes condicions d’accessibilitat. 

Sra. Montserrat Cervantes.- Li agraeixo, li agraeixo el to, també, perquè si és veritat, des 
de que he vist la interpel·lació, porto donant-li voltes tot el dia i he calculat les barreres 
arquitectòniques. En tres dels quatre centres estan més o menys resoltes, però sí que és 
veritat que hem d’enfocar sobretot en la que no les té resoltes.

Sra. alcaldessa.- Dintre de l’apartat de preguntes, que hi ha dues preguntes presentades 
per escrit pel PSC. 

Sr. Josep Arenas.- Gràcies. La primera pregunta és sobre la necessitat d’una parada o 
plataforma d’autocars al centre de la vila. De fet, entenem que no està permès l’accés 
d’autocars al centre del nucli urbà de la vila per l’avinguda de Puig i Cadafalch, i bé, 
aquesta ordenació de la vialitat comporta que quan hi ha alguna excursió amb autocar, ja 
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sigui des d’Argentona o bé autocars que vénen a visitar Argentona, resulta que els 
usuaris s’han de desplaçar caminant o d’alguna altra manera fins on estacionen els 
autocars, que és un lloc una mica llunyà d’aquest centre. Llavors, jo crec que això, 
nosaltres creiem, vaja, que això els obliga a caminar d’una manera desmesurada, de 
vegades són persones també d’una edat, unes dificultats. En aquest sentit, preguntem si 
seria possible crear un lloc d’estacionament pels autocars que donen servei als grups 
d’excursionistes que vénen organitzats, que surten d’Argentona o vénen a Argentona per 
visitar-la, el museu, el poble, de manera que poguessin accedir més a prop del nucli 
històric, com és per exemple l’avinguda Puig i Cadafalch, a un punt que estigui més 
proper a la plaça nova. Nosaltres partim d’aquesta hipòtesi, però potser en tinguin 
d’altres, vist que actualment l’accés hi està prohibit. Gràcies. 

Sra. Montserrat Cervantes.- Sí que és veritat que hi ha un senyal que indica que no 
poden entrar certes mides de tràilers o vehicles de certes mides al municipi, però sí que 
hi ha l’excepció d’autobusos urbans o interurbans, com és el cas del que està parlant. 
També tenen permisos l’escola de les Aigües i la fundació Maresme, que desencotxen o 
encotxen els nens o les nenes a la plaça nova, a la parada dels taxis. El mateix que moltes 
de les visites de gent gran que vénen al municipi. Ja es posen en contacte amb la policia, 
perquè els xofers la majoria de les vegades truquen i ja els diuen per on poden anar. I 
alguna vegada que algun xofer han tirat cap a la Font Picant, hi ha un cartell que 
especifica que no poden entrar, perquè per sortir, la feinada que hi ha. Sí que hi ha un 
estudi fet de mobilitat, no del meu temps, però sí fet per la mateixa tècnica, on està 
prevista una parada a la Puig i Cadafalch, i quan tinguem la sort de poder fer el pas 
elevat, que ha d’anar a la cantonada del carrer Mataró, Joan XXIII i Puig i Cadafalch, hi ha 
la previsió de fer l’estructura que cal per fer la dàrsena en aquell costat pels autobusos 
que han de fer parada per baixar la gent, però no per estacionar. Normalment els 
vehicles estacionen a la zona del Bosquet. 

Sra. alcaldessa.- Hi ha una segona pregunta. 

Sr. Josep Arenas.- Era respecte aquesta. Per donar-li la raó al Sr. Fragoso, que ara mateix 
tenim un exemple, com ha dit la regidora, d’un projecte que ja estava aprovat a un 
mandat anterior, ho he entès bé, no? Més o menys. I que ara nosaltres fem aquest 
seguiment i que vostè diu que s’intentarà posar en funcionament. És això, no? Una mica 
la filosofia de vetllar, nosaltres ja vetllem i li agraeixo aquesta explicació i espero que ben 
aviat es pugui resoldre, perquè les qüestions aniran sorgint.

Sra. alcaldessa.- Si vol fer la segona pregunta?

Sr. Josep Arenas.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Era sobre el tema dels contenidors de roba 
usada. Jo diria que en el seu moment van ser retirats, els contenidors de roba usada, que 
estaven situats en diferents llocs, que més o menys la gent ja coneixíem, com una 
mesura relacionada amb la prevenció de la salut en motiu de la pandèmia que hem patit. 
Llavors, no sé si ara hi ha cobertura, jo diria que no, o jo crec que hi ha molta gent que 

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

11
a0

70
93

13
36

48
59

9b
8a

fb
e0

20
1e

3a
69

00
1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

14/11/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

15/11/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

729

pensa que no. No sé si en algun lloc n’hi ha algun, sincerament. En aquest cas, voldríem 
saber quina és la cobertura actual, si és que n’hi ha, per contenidors de roba usada o 
altres complements, i quines són les previsions del govern municipal per donar cobertura 
en aquest servei que em sembla que tenia una utilitat important. Gràcies.

Sra. Montserrat Cervantes.- Com bé diu, regidor, es varen treure en motiu de la 
pandèmia i quan els hem volgut tornar a incorporar, ens hem llegit bé la llei i no és tan 
fàcil. Aleshores, ha d’anar per concurrència. Es va acabar l’estudi i s’està acabant de 
preparar unes bases. Aprofito per dir-li que les podem fer arribar, no demà, però sí en 
uns dies. I a l’igual que el projecte de la dàrsena de la Puig i Cadafalch, que se m’ha 
oblidat, també us el podem ensenyar. I n’hi ha un a Madà, perquè és territori particular, i 
n’hi ha un altre, si no recordo malament, al centre parroquial. 

Sr. Josep Arenas.- Ja per acabar, faria l’altra pregunta que teníem prevista, aquesta no 
l’hem presentada per escrit, però és perquè si no recordo malament, em sembla que deu 
fer un any que es va fer la inauguració del centre cívic de les Ginesteres i volia saber si 
s’ha fet ja oficialment la recepció d’aquesta edificació, la recepció de l’obra, i si s’han 
tornat les fiances a l’empresa, aquestes qüestions que s’han de fer.

Sra. alcaldessa.- Crec que hi ha una discrepància amb l’execució de l’obra, ja li diré 
exactament en quin punt ens trobem, però sé que no era tan senzilla la recepció, perquè 
hi ha hagut alguna cosa en l’execució que no s’havia fet correctament o alguna cosa així, 
però ja li comentarem contretament. 

Sr. Josep Arenas.- Aleshores, sap vostè, saben vostès si es faran unes modificacions en 
aquesta obra, sobre les discrepàncies, que diu?

Sra. alcaldessa.- No sé si les discrepàncies és.. És que no ho sé. Ja li diré. Sr. Collet.

Sr. Xavier Collet.- Gràcies. Volia fer un prec al regidor d’educació. És sobre les escoles 
bressol. N’hem parlat bastantes vegades, durant aquest curs i al final, hem parlat del fet 
de que aquest curs que ha començat ara és l’últim del contracte, per tant, s’haurien de 
començar a preparar els plecs. És veritat que en el contracte hi ha la possibilitat d’un any 
de pròrroga, però nosaltres li hem demanat ja que es comencessin a treballar els plecs i 
que es treballessin per poder-los portar a temps per no haver de gastar aquest any de 
pròrroga. No per res, sinó perquè aquest any de pròrroga es fa quan hi ha situacions 
inesperades, quan hi ha situacions que no hi ha més remei que utilitzar aquest any de 
pròrroga i per això hi és. No hi és perquè l’últim any de contracte no es faci res i després, 
quan es fa la pròrroga, corre cuita perquè ja no tenim opció. Amb una mica de temps li 
vam demanar que es comencés a treballar. Llavors, reiterem aquesta petició, també 
perquè últimament hem rebut algunes queixes de famílies sobre el funcionament, sobre 
el projecte educatiu, bé, queixes d’usuaris de l’escola. Suposo que també vostè n’ha sigut 
conscient i volíem aprofitar aquestes queixes per posar sobre la taula com s’han de fer 
aquests plecs, el projecte educatiu com volem que sigui, com volem que vagi el 
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funcionament, i amb tot això ens agradaria ser-hi. Per tant, també com això en el seu 
moment, també amb els tècnics d’educació ja n’havíem parlat i estaven disposats a 
començar a fer aquest treball, demanar que l’engeguin aviat per no anar a les últimes, 
per no haver d’utilitzar la pròrroga si no és estrictament necessari i per plantejar-nos tots 
plegats el model i funcionament de l’escola bressol.

Sr. Joaquim Perejoan.- Gràcies per la seva aportació, Sr. Collet. Evidentment, sí que 
comptarem amb vostès, perquè hi ha hagut converses en aquesta línia, s’han tractat 
molts dels afers que vostè ha esmentat ara i sí que és cert que han arribat alguns neguits 
i algunes opinions diverses referent al model educatiu que s’està fent servir actualment a 
les escoles bressol. Per tant, sí, no hi haurà cap mena d’inconvenient, tal i com se’ls ha 
transmès, perquè també així des de la regidoria se’ls ha fet saber, comptarem amb 
vostès i amb la resta de membres dels diferents grups, de cara a treballar i informar de 
com evolucionaran els nous plecs i compartir-los amb vostès, a mesura que es vagin 
treballant. Ho tenim sobre la taula, sí que és cert. Des del punt que es comenci a moure-
hi, que ja ho tenim com una de les prioritats, els informarem. Recollim el seu prec que 
entenc i aprofito per fer-lo extensiu a la resta de grups.

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Gràcies. Jo tinc un agraïment i dos precs. L’agraïment és 
perquè després de repetir-ho vàries vegades i sol·licitar-ho al Ple, ja tenim la resposta de 
l’organització que hi ha ara a l’Ajuntament. Ens falta ara poder tenir una reunió per poder 
parlar de la situació com està ara i com es caminarà, i això també ho havíem demanat, 
ens falta aquesta part. I l’altra, perquè ja ens va arribar també les respostes a les 
al·legacions que s’havien fet de l’enderroc, que també ho agraïm. El prec, són dos. Un, si 
es poden revisar els punts de càrrega i descàrrega que estan posats, perquè n’hi ha que 
entenem que estaven perquè hi havia una activitat. Aquesta activitat, n’hi ha que ja no hi 
són i es manté aquesta senyalització i hi ha llocs que podrien ser espais per aparcar en el 
poble i cal fer una revisió. En tinc localitzat un, potser n’hi ha més. Per compartir-ho amb 
vosaltres. I l’altre és una demanda que fem perquè una vilatana ens ho ha sol·licitat, a la 
reunió de poble, que també vam assistir. Es va fer una gran descripció de totes les festes i 
activitats culturals que es feien en el poble. Aquest cap de setmana hem pogut gaudir, 
des del divendres, de tota l’activitat de teatre que s’ha fet, amb la seva riquesa, i 
demanaríem que es pogués publicitar el cost d’aquesta activitat, no només del teatre en 
si, sinó de tot el que comporta la seva infraestructura que l'Ajuntament posa, amb 
brigada, amb tot el que recolzem en aquesta jornada.

Sra. alcaldessa.- Sra. Cervantes, pel primer prec i Sra. Gàllego pel segon.

Sra. Montserrat Cervantes.- El punt de càrrega i descàrrega ho miraré, però si me’l dius, 
ja l’apunto. Nosaltres normalment fem revisió, quan hi ha canvis, però prenem nota. 
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Sra. Laura Gàllego.- Respecte al cost, de fet, les dues peticions que s’havien fet a la 
reunió de poble quedaran recollides en aquest pròxim Cap de Creus i aquesta jo crec que 
arriba també per aquest, però sinó, ho traslladarem també pel pròxim.

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Gràcies. Faré un agraïment i uns precs-preguntes. Primer de tot, 
l’agraïment és als membres del patronat de vellesa d’Argentona, que al llarg de tots 
aquests anys van fer l’organització de la festa de la vellesa i volíem agrair l’esforç que han 
fet tots aquests anys per poder dur-ho a terme i poder estar de forma desinteressada al 
costat de la gent gran, homenatjant-los de forma merescuda. És un dia a l’any, hauria de 
ser segurament cada dia, però volem donar l’agraïment a tots aquests anys de dedicació 
perquè la gent gran del poble tingui un merescut dia d’homenatge. En segon lloc, volia fer 
un prec-pregunta. Fa uns mesos vaig preguntar o pregar si podien treure els grafits de la 
zona del poliesportiu nou, que està ple la zona que dona al camp de sorra. Així mateix, 
també, al mateix àmbit, la part blanca, la que dona al skate parc, també té algunes 
pintades. De fet, a la moció que vam presentar i aprovar, ja parlava de que s’intentés 
prioritzar el repintat de les instal·lacions, d’una forma regular, de que aquestes pintades 
si no queden, és una manera de desincentivar que se’n creïn més. Perquè allà on n’hi ha, 
normalment se n’hi posen més. Creiem que fora bo que, d’una forma planificada, els 
conserges i responsables de manteniment, poguessin anar fent el repintat. O si s’ha de 
contractar una empresa de pintat, que ho facin. Després, també, algunes petites 
qüestions de microurbanisme que hem detectat i que volíem posar en coneixement, per 
si es podien solucionar. Una és al carrer Abat Escarré amb Rafael Casanova. És per si es 
podia arreglar la vorera, perquè es devia tallar un dels plataners que hi havia a la zona, 
juntament amb el tronc d’una fusta d’un pal d’electricitat. Queda allà el forat amb les 
soques, però clar, tot allò és zona de pas i pot crear un cert perill i fora bo deixar-ho tot 
pla. Per altra banda, és una qüestió que passa a molts llocs de la vila, es detecta bastant a 
la zona de l’Eixample, és per si es pot reparar els panots que n’hi ha molts mal col·locats a 
causa d’arrels, que han anat sobresortint. I així mateix, a aquestes mateixes zones, on hi 
ha plataners, està ple de fullaraca. Amb el canvi climàtic, pel que tinc entès, molts 
plataners deixen anar la fulla no a l’octubre, sinó ja a partir del mes d’agost, i és per si es 
pot intentar reforçar la retirada d’aquestes fulles. I per últim, també, volia posar en 
coneixement que el plafó d’informació municipal de la plaça dels enamorats, a part de 
que està ple de pintades, ha quedat el vidre com translúcid, no és transparent. Les 
activitats municipals costa molt de poder-se visualitzar. Crec que seria bo que poguessin 
canviar el vidre, el plàstic transparent perquè entre les pintades i algun producte de 
neteja que s’hi va posar, que era potser una mica agressiu, ha quedat amb un caràcter 
translúcid. Moltes gràcies. 

Sra. Montserrat Cervantes.- El tema dels grafits, se’n va treure una part però no s’han 
acabat de treure. Els que es veuen més no s’han tret. Ho tindrem en compte una altra 
vegada. A la zona de l’eixample, els panots i les voreres, és la zona que més estem 
atacant. A l’estiu, per totes les activitats, la brigada no s’hi ha pogut dedicar  tant, però hi 
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tornarem i acabarem tota la zona, perquè és la que hi ha més plataners. I el tema d’Abat 
Escarré, demà ho vaig a mirar. Gràcies. I lo del plafó també, en prenc nota.

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- M’havia deixat una cosa. A l’avinguda Cirers, a l’alçada del Mas Cirers, 
hi ha també un esvorant, però està al carrer, a la part asfaltada. El teniu localitzat? 
Perfecte. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Gracias, Sra. alcaldesa. Aprovechando que Bernat ha dicho lo del 
tema de los grafitis, siempre lo he dicho así, hay que respetar a todo el mundo. 
Aparecieron por muchas calles de Argentona muchas pintadas, ya que vais a aprovechar 
para pintar, también estaría bien que limpiáramos eso. Hay que respetar, pero las calles 
son de todos, no de unos todos.

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig.

Sr. Àngel Puig.- Per felicitar-nos, aquest cap de setmana hi ha hagut el desè festival 
sense portes. Considerem que és un festival prou consolidat a la vila com perquè 
lògicament pugui tenir continuïtat. Independentment del cost que pugui tenir, que 
lògicament el manifestarem. També dir que és un festival que rep molta ajuda de 
l’exterior i que la reflectirem en els costos, a l’estat de comptes del festival. Aprofito 
aquest format del Ple municipal per aquesta felicitació. Agrair moltíssim a totes les 
persones de l'Ajuntament que han participat, al col·lectiu Sense Portes, a tots els 
voluntaris que hi ha participat i, si heu pogut gaudir del festival, espero que us hagi 
agradat. Ha estat un festival amb molt d’èxit, la veritat, i les companyies estan molt 
contentes, les 27 companyies que han vingut, estan molt contentes d’haver vingut. 
Esperem que aquest festival pugui tenir continuïtat en els propers anys. Gràcies.

I no havent-hi res més per tractar, d’ordre de la Presidència, s’aixeca la sessió quan són 
les 21:09 hores, en el lloc i data UT-SUPRA que com a secretària en certifico

Vist–i-plau
La secretària L’alcaldessa 
Míriam Tenas i Camps Georgina Sabadell Simó
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